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Perde SDÜ’de açıldı
Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezi, Kasım ve Aralık aylarında beş farklı tiyatro oyununa ev sahipliği yaptı.

Tiyatro
iyileştirir

Etekler ve 
Pantolonlar

Şen
Makas

Şakayla
Karışık
Kabare

Dördüncü 
Ay

Süleyman Demirel 
Üniversitesi’nin birçok 
bölümünden üyesi bu-
lunan Tiyatro Topluluğu 
“Tiyatro İyileştirir’’ isimli 
tiyatro oyunu izleyici-
lerden tam not aldı. Prof. 
Dr. M. Lütfü Çakmakçı 
Kültür Merkezi’nde 
sergilenen, on skeçten 
oluşan iki perdelik 
oyunda topluluk üyeleri 
tiyatroseverlere keyifli 
anlar yaşattı.

Usta Tiyatro Oyuncusu 
Nurseli İdiz, Nergis Kum-
basar ile Kimya Gökçe 
Aytaç’ın rol aldığı “Etekler 
ve Pantolonlar” isimli mü-
zikli komedi, perdelerini 
Prof. Dr. M. Lütfü Çakmak-
çı Kültür Merkezinde açtı. 
Tiyatroseverle buluşan 
usta sanatçılar, iki eski 
arkadaşın evliliklerini sor-
gulamak için başladıkları 
süreç ile kendi istedikleri 
hayatlara doğru yol alma 
hikayelerini aktardı.

Amerikan Tiyatro Ta-
rihinin en uzun süreli 
oynanan oyunu olarak 
Guinness Rekorlar 
kitabına giren ve dün-
yanın tüm ülkelerinde 
seyirciyle buluşan 
“Şen Makas”, perdele-
rini Prof. Dr. M. Lütfü 
Çakmakçı Kültür Mer-
kezinde açtı. Oyuna 
interaktif olarak katı-
lan seyirciler, eğlenceli 
anlar yaşadı.

Üniversitemiz Türkçe 
Topluluğunca hazırlanan 
“Şakayla Karışık Kabare” 
isimli tiyatro oyunu, 
Prof. Dr. Lütfü Çakmakçı 
Kültür Merkezinde seyir-
cisiyle buluştu. Onlarca 
tiyatroseverin karşısında 
performans sergileyen ve 
günlük hayatı sahneye 
taşıyan topluluk üyeleri, 
savaş ve kadın cinayetleri 
gibi güncel konulara dikkat 
çekti. Toplumsal mesajların 
verildiği kabare, katılımcı-
ları hem güldürdü hem de 
düşündürdü.

Antalya Devlet Ti-
yatrosunca hazırla-
nan “Dördüncü Ay” 
isimli tiyatro oyunu, 
Üniversitemiz Prof. 
Dr. M. Lütfü Çakmakçı 
Kültür Merkezinde 
seyircisiyle buluş-
tu. İsveç’te yaşayan 
geleneksel bir Türk ai-
lesinin hayatını konu 
alan oyun, seyirciler-
den tam not aldı.

Aile işinden öte
bir sevgi işi
Isparta’da yöresel ekmek önemli bir yere sahip. Şehrin 
yöresel ekmek sektöründeki gelişimini, değişimini ve 
ekmeğin Isparta ekonomisine olan katkılarını, bu sektö-
rün emektar  isimlerinden Abidin İpekçi ile konuştuk.
İpekçi, “Yöresel ekmek dendiğinde her-
kesin aklına Isparta ekmeği geliyor ancak 
bizler sadece Isparta ekmeği yapmıyoruz, 
Yalvaç ekmeği de yapıyoruz” dedi. Isparta 
ekmeğini yapan birçok yer mevcut oldu-
ğunu ancak Isparta’nın merkezinde Yalvaç 

ekmeğini sadece kendilerinin ürettiğini 
belirten İpekçi, ekmek yapımındaki en 
büyük farklarının da ekmeği kara fırında 
pişirmelerinin olduğunu ve bu durumun 
tercih edilmelerinde büyük rol oynadığını 
vurguladı.

Bilim şehitleri
anıldı

Şehre ve insana dokunan 
projeler devam ediyor
İletişim Fakültesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Ümit Ark-
lan’ın Profesyonel Halkla 
İlişkiler Uygulamaları dersi 
kapsamında “Isparta İçin 
22 Yeni Proje” sloganı ile 
başlattığı etkinlikler çerçeve-
sinde, SDÜ İletişim Fakültesi 
Halkla İlişkiler ve Tanıtım 
Bölümü 4. Sınıf öğrencileri 
şehre ve insana dokunan 
birçok faaliyete imza attı.

Havacılık: Çok 
yönlü bir iş

Bilim felsefesinin 
Don Kişot’u SDÜ’de

2019-2020 Eğitim Öğretim Yılı’nda 40 
öğrencisi ile eğitime başlayan Havacı-
lık Yönetimi Bölümü, iyi yetiştirilmiş 
ve çağın gereksinimlerine adapte 

olmuş bireyleri sek-
töre kazandırmayı 
amaçlıyor. Detayları 
Yüksekokul Müdü-
rü Dr. Öğr. Üyesi 
Ahmet Songur ile 
konuştuk.

SDÜ Kimya Topluluğu tarafından 
“Mühendislik Felsefesi” isimli bir 
söyleşi düzenlendi. Söyleşi, İzmir 

Ekonomi Üni-
versitesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. 
Beno Kuryel’in 
katılımıyla Prof. 
Dr. M. Lütfü 
Çakmakçı Kültür 
Mezkezinde ger-
çekleştirildi.

Dr. Öğr. Üyesi 
Ahmet Songur

Prof. Dr.
Beno Kuryel
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Üniversitemizin 110 öğrenci top-
luluğundan biri olan Tiyatro 
Topluluğu’nda görev alan genç 

yetenekler akademik eğitimlerinin dışında 
kalan zamanlarda, kişisel gelişimlerini besle-
mek ve ‘’insanı, insanca, insanlığa’’ anlatan 
sanatın devamlılığını sürdürmek adına her 
yıl aktif olarak faaliyet gösteriyor.

Makine Mühendisliği Bölümü öğrencisi 
olan Topluluk Başkanı Samet Teker, 1997 yı-
lında kurulan kulübün okuldaki en eski top-
luluklardan olduğunu, her yıl yaklaşık 10-12 
etkinlikle sanatseverlerle buluştuklarını dile 
getirdi. 

Kulüpteki beşinci senesi olduğunu kay-
deden Topluluk Başkanı Teker, tiyatronun 
sahne tozunu yutarak, devamlılık sağlaya-
rak geliştiğini ve kulüp üyelerinin planlanan 
gösteri öncesinde atölye eğitimi ile oyunlara 
hazırlandıklarını söyledi. Geçen sene katıl-
mış oldukları “Hayallerini Sahneye Taşı’’ 
adlı yarışmada Isparta il birincisi, Akdeniz 
bölge ikincisi olduklarını ve bu sene de böy-
le bir projede olmak istediklerini dile getirdi.

‘’Tiyatroya doyuracağız’’
Tiyatroyu daha çok sevdirmek ve be-

ğendirmek mottosuyla çıktıkları bu yolda 
her sene turne düzenlediklerini dile getiren 
Başkan Teker, geçen yıl Samsun 19 Mayıs 
Üniversitesi’ne misafir olduklarını, kendile-
rinin de belirli zamanlarda diğer üniversite-
lerdeki tiyatro topluluklarını üniversitemi-
ze davet ettiklerini söyledi. 

Teker sözlerine şöyle devam etti: ‘’Nisan 
ayında bir festivalimiz olacak, beş ayrı üni-
versiteyi okulumuzda ağırlayacağız, hem 
de beş gün boyunca tüm tiyatro severleri 
tiyatroya doyuracağız.’’

Etkinlik öncesinde tiyatro topluluğu 
üyeleri ile röportaj gerçekleştirdik, onlara 
tiyatro hakkında ne düşündüklerini, tiyat-
ronun onlar için ne ifade ettiğini ve mezun 
olduktan sonra bu alanla ilgili ne yapmak 
istediklerini sorduk.

Ömer Cesur: İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi / İşletme
‘’2014 yılından beri kulüpteyim. Tiyatro 

ile çok küçük yaşlardan beri ilgileniyorum, 
tiyatro olmadığı zaman kendimi bir boş-
lukta gibi hissediyorum. Tiyatro bir süre 

sonra sizin için yaşam tarzı oluyor yoklu-
ğunda üzüntü duyuyor ve hayattan keyif 
alamıyorsunuz, en azından tiyatro benim 
için böyle bir şey.  Tiyatro Bölümü mezu-
nu değiliz, bu işi amatör olarak yapıyoruz 
ama tiyatroyla hayatımızı kazanmayı ve 
bunu meslek olarak yapmayı isterim tabii 
ki. Tiyatro sayesinde oldukça geniş bir çev-
re edindim. En samimi arkadaşımdan tut 
yolda karşılaştığım insanları bile tiyatro sa-
yesinde kazandım.’’

Alperen Akpınar: 
Spor Bilimleri Fakültesi
‘’Tiyatro benim için hem kendimi geliş-

tirdiğim hem de sahnede yeteneğimi sergi-
leyebildiğim, hayatımda büyük bir yer kap-
layan bir şey. Şuan toplulukta üçüncü yılım, 
okulu ve işi ikinci plana attığımız oluyor, 
yani sahneye titizlik gerektiren çalışmalar 
sonucunda çıkmamız gerekiyor. Mezun 
olduktan sonra da devam etmeyi düşünü-
yorum çünkü sahne sona erip alkış seslerini 
duyduktan sonra ister istemez daha fazlası-
nı hayal ediyorsunuz, her şey bittikten son-
ra devam etme fikri kalıyor geriye.’’

Yiğit Şeker: Sağlık Bilimleri Fakültesi
/Fizyoterapi ve Rehabilitasyon
‘’Benim için tiyatro hastalık işi, işin içe-

risine girdiğin zaman çıkamadığın ve hep 
daha fazlasını yapmak istediğin bir alan. Ti-
yatro ile lisede de uğraşıyordum, profesyo-

nel bir eğitim almadım ama sürekli bir şey-
ler öğrendiğim insanlar oldu. Kısacası hep 
hayatımın içindeydi. Kulüpte birinci yılım, 
tiyatro iletişimi oldukça güçlendiren bir şey, 
mesela insanlar kendilerini dışarıda ifade 
etmekte çok güçlük çekiyorlar ve tiyatro 
bu noktada bir anahtar niteliğinde. Sosyal 
hayatta iletişimin çok önemli olduğunu dü-
şünüyorum ki eğitim süresince gelişmek 
çok önemli ve bu noktada tiyatro çok işe 
yarıyor diyebilirim. İlerideki yaşantımda 
kendi mesleğimin yanında bir uğraş olarak 
devam etmeyi düşünüyor ve aynı zamanda 
çok istiyorum.’’

Kardelen Güneş: İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi / Sağlık Yönetimi
‘’Tiyatro benim için dinlenmeme ve 

günlük yaşantıdan uzaklaşmama olanak 
sağlayan bir alan, sahne benim mutlu ol-
duğum yer. Toplulukta birinci yılım, en 
son on yıl önce sahneye çıktım. İleride hem 
daha profesyonel şekilde devam etmeyi 
hem de maddi anlamda kulüplere destek 
sağlamayı düşünüyorum. Tiyatroya olan 
ilgim ilkokul yıllarında birkaç etkinlikte 
görev almamla başladı diyebilirim. Tiyatro 
bir mimik sanatı da diyebiliriz. Bu noktada 
da tecrübe sayesinde insanları çok daha iyi 
algılayabiliyor ve anlayabiliyorsunuz. Kısa-
cası tiyatro hayatı her manada destekleyen 
bir sanat dalı.’’ Haber: Şeyda Nur Güleç

Tiyatro iyileştirir

“Sahne ışıkları 
asla sönmesin”
Süleyman Demirel Üniversitesi’nin birçok bölümünden üyesi 
bulunan Tiyatro Topluluğu “Tiyatro İyileştirir’’ isimli tiyatro oyu-
nu izleyicilerden tam not aldı. Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür 
Merkezi’nde sergilenen, on skeçten oluşan iki perdelik oyunda 
topluluk üyeleri tiyatroseverlere keyifli anlar yaşattı.
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Başarılı oyuncu
Mert Turak

öğrencilerle buluştu
1998-2000 yılları arasında Süleyman De-
mirel Üniversitesi Güzel Sanatlar Fakül-
tesi Sahne Sanatları Bölümü Oyunculuk 
Anasanat Dalında eğitim alan başarılı 
oyuncu Mert Turak, Güzel Sanatlar Fakül-
tesi Sahne Sanatları Bölümü öğrencileri 
ile buluştu. Muhsin Ertuğrul sahnesinde 
gerçekleştirilen söyleşide, 1998-2000 yılları 
arasında SDÜ GSF Sahne Sanatları Bölü-
mü Oyunculuk Anasanat Dalında eğitim 
alan, İstanbul Şehir Tiyatrolarında oyuncu 

olarak görev yapmasının yanı sıra birçok 
dizi ve sinema filminde rol alan başarılı 
oyuncu Mert Turak, tiyatro eğitiminden 
sinema oyunculuğuna uzanan serüvenini 
öğrencilerle paylaştı. Mucize ve Mucize 
2 filminde Aziz karakterine can veren ve 
gösterdiği performans ile büyük beğeni 
toplayan Turak, film çekimleri sırasında 
yaşadıklarını ve edindiği deneyimleri ak-
tardı. Mert Turak, öğrencilerin oyunculuk-
la ilgili merak ettiği soruları cevapladı.

Usta tiyatrocular büyüledi
Usta Tiyatro Oyuncusu Nurseli İdiz, 
Nergis Kumbasar ile Kimya Gökçe Ay-
taç’ın rol aldığı “Etekler ve Pantolonlar” 
isimli müzikli komedi perdelerini Prof. 
Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Merke-
zinde açtı. Tiyatroseverle buluşan usta 
sanatçılar, iki eski arkadaşın evliliklerini 

sorgulamak için başladıkları süreç ile 
kendi istedikleri hayatlara doğru yol 
alma hikayelerini aktardı.
Keyifli ve bol kahkahalı dakikaların 
yaşandığı oyunda usta tiyatrocular, 
muhteşem performansları ile ayakta 
alkışlandı.

İnteraktif komedi “Şen Makas” beğeni topladı
 Amerikan Tiyatro Tarihinin en uzun süreli oynanan 
oyunu olarak Guinness Rekorlar kitabına giren ve dün-
yanın tüm ülkelerinde seyirciyle buluşan “Şen Makas”, 

perdelerini Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezin-
de açtı. Bir kuaför salonunda işlenen cinayetin sahnelendi-
ği oyuna interaktif olarak katılan seyirciler, eğlenceli anlar 

yaşadı.  Oyun sonunda seyircileri selamlayan sanatçılar 
Melek Baykal, Bülent Seyran, Jess Molho, Özgür Yetkinoğ-
lu, Müge Kement, Cem Güler ayakta alkışlandı.
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“Şakayla Karışık 
Kabare” hem
güldürdü hem 
düşündürdü
Üniversitemiz Türkçe Topluluğunca hazırlanan 
“Şakayla Karışık Kabare” isimli tiyatro oyunu, Prof. 
Dr. Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezinde seyircisiyle 
buluştu. Onlarca tiyatroseverin karşısında perfor-
mans sergileyen ve günlük hayatı sah-
neye taşıyan topluluk üyeleri, savaş 
ve kadın cinayetleri gibi güncel 
konulara dikkat çekti. Toplumsal 
mesajların verildiği 
kabare, katı-
lımcıları hem 
güldürdü 
hem de dü-
şündürdü.

“Dördüncü Ay” isimli tiyatro 
oyunu büyük beğeni topladı

Antalya Devlet Tiyatrosunca hazır-
lanan “Dördüncü Ay” isimli tiyatro 
oyunu, Üniversitemiz Prof. Dr. M. 
Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezinde 

seyircisiyle buluştu. İsveç’te yaşayan 
geleneksel bir Türk ailesinin hayatını 
konu alan oyun, seyircilerden tam not 
aldı.

Genç gezginler
keşfetmeye 
devam ediyor
Süleyman Demirel Üniversitesinin genç 
gezginleri her hafta sonu farklı rotaları 
keşfetmeye devam ediyor. Şehrimizin 
doğal güzelliklerini, tarihi ve kültürel 
dokusunu tanıtmak amacıyla üniversi-
temiz tarafından başlatılan “Keşif Ispar-
ta”nın bu haftaki durağı, Atabey Ertokuş 
Bey Medresesi, İslamköy Süleyman De-
mirel Demokrasi ve Kalkınma Müzesi, 
Eğirdir Can Ada ile Akşehir oldu.
2017 yılında başlayan “Keşif Isparta” ge-
zilerine bu dönem geçmişte günümüze 
köprü oluşturan Konya iline bağlı olan 
Akşehir ilçesi de eklendi. Akşehir Bele-
diyesinin katkılarıyla düzenlenen gezide 
ilk olarak hazırcevap ve keskin zekası 
ile tanınan örnek bir şahsiyet Nasreddin 
Hoca’nın Türbesi ziyaret edildi.
Genç kaşifler daha sonra Akşehir Beledi-

ye Başkanı Dr. Salih Akkaya eşliğinde şe-
hir merkezinde yer alan Nasreddin Hoca 
fıkralarını temsil eden simgeler, Akşehir 
Müzesi, Nasreddin Hoca Müzesi, Cın-
cıklı Mescidi ile Büyük Taarruz kararının 
alındığı Batı Cephesi Karargah Müzesini 
gezerek bilgi aldı.
Eş zamanlı olarak düzenlenen “Keşif 
Isparta”nın diğer rotası Atabey Ertokuş 
Bey Medresesi, İslamköy Süleyman De-
mirel Demokrasi ve Kalkınma Müzesi, 
Eğirdir Can Ada’ydı.
Tarihe ve doğal güzelliklere yapılan 
yolculukta öğrenciler, XIII. yüzyılda 
(1224) inşa edilen Ertokuş Medresesini, 
Süleyman Demirel’in yaşamından, de-
neyimlerinden örneklerin sergilendiği 
9. Cumhurbaşkanı Süleyman Demirel 
Demokrasi ve Kalkınma Müzesini gezdi. 
Son olarak da Eğirdir Belediye Başkanı 
Veli Gök ile buluşan öğrenciler, gün içe-
risinde farklı renklere büründüğü için ‘’7 
Renkli Göl’’ olarak tanımlanan Eğirdir 
Gölü’nün eşsiz güzelliğinde kaliteli bir 
zaman geçirdi.
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İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi Kon-
ferans Salonunda gerçekleştirilen sem-
pozyumda, Kütahya Dumlupınar Üni-

versitesi, Munzur Üniversitesi, Çankırı 
Karatekin Üniversitesi, Isparta Uygulamalı 
Bilimler Üniversitesi, Hatay Mustafa Kemal 
Üniversitesi, Akdeniz Üniversitesi ve İstan-
bul Sabahattin Zaim Üniversitesi uluslara-
rası ofis temsilcileri, Üniversitemiz fakülte/
bölüm/enstitü/anabilim dalı koordinatör-
leri, Isparta Valiliği ile Batı Akdeniz Kalkın-
ma Ajansı temsilcileri katıldı.

Akademik Oda Orkestrasınca sunu-
lan müzik dinletisinin ardından başlayan 
sempozyumun ilk oturum konuşmalarını 
gerçekleştiren Ürdün Ulusal Erasmus Ofisi 
Direktörü Prof. Dr. Ahmad Abu- El-Haija, 
Ürdün Yükseköğretim Kurumlarının ulus-
lararasılaşma süreci hakkında bilgi verdi. 
Filistin Ulusal Erasmus Ofisi Direktörü 
Prof. Dr. Nedal R. Jayousi de Filistin Yükse-
köğretim Kurumlarının uluslararasılaşma 
deneyimlerini aktardı. Türkiye Ulusal Ajan-
sı Yükseköğretim Uzmanı Ahmet Fatih Işık, 
Erasmus+ programının Türkiye’deki son 5 
yıllık durumunu ele aldı.  İngiltere Büyü-
kelçiliği Fon Koordinatörü Aslı Akçayöz de 

Türkiye ile Birleşik Krallık arasındaki bilim, 
teknoloji ve yenilik alanlarında işbirliğinin 
geliştirilmesini sağlamak amacıyla oluştu-
rulan Newton-Katip Çelebi Fonu çağrıları-
na ilişkin bilgilendirme sunumu gerçekleş-
tirdi.

Programın öğleden sonraki oturumun-
da Erasmus+ Uluslararası Kredi Hareketli-
liği (KA107) ve Yükseköğretimde Kapasite 
Geliştirme projelerine ilişkin ülke deneyim-
lerinin paylaşıldığı sunumlar yer aldı.

Uluslararası Konukların “Keşif Isparta” 
Yolculuğu

“From Unity in Diversity in Europe-
an Higher Education to Academic Mobi-
lity and Cooperation Projects with Partner 
Countries: Past, Now and Future of KA107 
and CBHE” konulu uluslararası etkinliğin 
ikinci gününde “Keşif Isparta” gezisi dü-
zenlendi. Gezinin ilk durağı, Roma döne-
mi mimarisinin en iyi örneklerini yansıtan 
“Aşkların ve imparatorların şehri” olarak 
bilinen Sagalassos Antik Kenti oldu. Birço-
ğu günümüze kadar ulaşan, tiyatro ve ope-
ra, kütüphane, meclis, konut, hamam, yüz-
yıllardır akan çeşme gibi yapılar konukların 
ilgisini çekti. 

Gezinin devamında ise Lidya’nın son 
hükümdarı Kroisos tarafından kurulduğu 
ve ilk adının da “Krozos” olduğu varsayı-
lan Eğirdir hakkında bilgilendirmelerde 

bulunuldu. Yedi renkli göl olan Eğirdir Gö-
lü’nün eşsiz doğasına karşı Akpınar Yörük 
Çadırında katılımcılara ikramlarda bulu-
nuldu.

KA107’nin dünü, bugünü ve geleceği
SDÜ Uluslararası İlişkiler Genel Koordinatörlüğü Erasmus Ofisi tarafından “From Unity in Diversity in Euro-
pean Higher Education to Academic Mobility and Cooperation Projects with Partner Countries: Past, Now 
and Future of KA107 and CBHE” başlıklı Erasmus+ projeleri özelinde uluslararası sempozyum düzenlendi.

Türkiye’de kadın olmak konferansı yapıldı
Türk Dünyası ve Akraba Toplulukları tarafından düzenlenen “Türkiye’de Kadın Olmak” 
konulu konferans Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezinde gerçekleştirildi.

Fen Edebiyat Fakültesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Semra Kılıç, Meh-
met Akif Ersoy Üniversitesi Dr. 

Öğr. Üyesi Esma Özdaşlı ve Isparta Uy-
gulamalı Bilimler Üniversitesi Araştır-
ma Görevlisi Fatma Merve Nacakcı’nın 
konuşmacı olarak katıldığı konferansta 
Türkiye’de kadın olmanın tarihi ve günü-
müzdeki yerine değinildi.

“Bu Topraklara Adını 
Veren “Ana”dır Kadın”
İlk olarak söz alan Dr. Öğretim Üyesi 

Esma Özdaşlı, “Cumhuriyetten Günü-
müze Türk Kadını” başlıklı sunumunda 
Türk kadınının önemini anlattı. Kadının 
yüzyıllardır farklı kültürlerde doğurgan-
lığın, bereketin ve şefkatin sembolü oldu-
ğunu belirten Dr. Öğretim Üyesi  Özdaşlı, 
“Türk kültürüne baktığımızda kadının, 
sosyal, siyasi ve kültürel hayatta birçok 
topluma nazaran daha değerli görüldü-
ğünü söyleyebiliriz. Saka Türklerinin 
lideri, tarihin ilk kadın hükümdarı ola-
rak bilinen Tomris Hatun, kadının Türk 
devlet yapısı içinde hangi konumlara 
gelebileceğini gösteren en somut örnek-
tir. Göktürk Yazıtlarında da kadınlardan 
saygıyla bahsedilmiştir. Eski Türk 
Devletlerinde bir emirname çıkar-
tılacağında ‘Han ve Hatun emre-
der’ ibarelerinin birlikte yazılması 
zorunluluğu vardı.” diyerek Ana-
dolu topraklarında kadına verilen 
önemi vurguladı.  

Dinimizde de kadına büyük 
önem verildiğini; bunun ayetlerle, 
hadislerle açıklandığını vurgula-
yan Dr. Öğretim Üyesi  Özdaşlı, 
Osmanlı Dönemi ve Cumhuriyet 
Döneminde de kadına verilen 
önemden bahsetti. Milli mücadele 

ve Kurtuluş Savaşında kadınların göster-
miş olduğu fedakarlıkları anlatan Özdaş-
lı, “Vatansever Türk anaları bu topraklara 
kendi adını vermiştir. İşte bu yüzden bu 
toprakların adı Anadolu’dur.” dedi.

“Şiddet” konusunu ele alan Prof. Dr. 
Semra Kılıç ise günümüzde şiddetin art-
tığına işaret ederek şöyle konuştu: “Ka-
dına yönelik şiddet, ister kamu ister özel 
yaşamda meydana gelsin, fiziksel, cinsel, 
psikolojik veya ekonomik zarar veya ıs-
tırap veren  veya verebilecek toplumsal 
cinsiyete dayalı her türlü eylem ve bu 
eylemle tehdit etme, zorlama veya keyfi 
olarak özgürlükten yoksun bırakma ola-
rak tanımlanır.” dedi. Şiddetin en fazla 
kadınlara, çocuklara, yaşlılara, engellile-
re, göçmenlere, evsizlere ve mültecilere 
yöneldiğini vurgulayan Prof. Dr. Kılıç, 
şiddete maruz kalan kadınların sağlığının 
bozulduğunu, yeti kaybına uğradığını ya 
da hayatını kaybettiğini vurguladı.

“Kadına Uygulanan Her Türlü Şiddet 
Çocukları da Etkiliyor”
Şiddetin türlerini; “Fiziksel”, “Psiko-

lojik”, “Sözel”, “Cinsel”, “Ekonomik” ola-
rak belirten Prof. Dr. Kılıç, “Kadına uygu-

lanan şiddet sadece kadını etkilemez, tüm 
toplumu etkiler. Kadına uygulanan şid-
dettin çocuklar üzerinde de etkileri var-
dır. Bedenen memnuniyetsizlik, düşük 
benlik saygısı, kendine güvensizlik, aşırı 
pasiflik, iletişim, uyum sorunları bu etki-
ler arasındadır.” dedi.  Şiddet uygulayan 
kişilerin ortak özelliklerine de değinen 
Kılıç, kıskançlık, kontrol isteği, toplumsal 
cinsiyet rolünü çok önemseme, aşırı ruh-
sal değişimler, aşırı duyarlılık, alınganlık 
ve katı cinsiyet rol belirtilerinin bu ortak 
özelliklerin arasında bulunduğunu ifade 
etti.

“Kadın Cinayetleri 
Her Geçen Gün Artıyor”
Araştırma Görevlisi Fatma Merve 

Nacakcı, son yıllarda ülkemizde kadın-
lara yönelik uygulanan şiddeti konu alan 
sunumunda fiziksel şiddette son gelinen 
noktanın kadın cinayetleri olduğunu söy-
ledi. Şiddetin toplumun sorunu olarak 
ele alınması halinde çözüme ulaşacağını 
dile getiren Nacakcı, günümüzde sadece 
kadınların değil bebeklerin, çocukların da 
şiddete maruz kaldığını vurguladı.

Nacakcı, Kadın Cinayetlerini Durdu-
racağız Platformunun verilerine 
göre ülkemizde; 2013 yılında 
237, 2014 yılında 294, 2015 yı-
lında 303, 2016 yılında 328, 2017 
yılında 409, 2018 yılında ise 440 
kadının hayatını kaybettiğini 
dile getirerek “2019 yılında ise 
430 kadın öldürüldü. En az 532 
kadın psikolojik veya fiziksel 
şiddet gördü. Yaklaşık 833 bin 
kadın çalışan erkek şiddetine 
maruz kaldı. Yaklaşık 57 bin 
kadın hane içi şiddet nedeni ile 
işine gidemedi.” dedi.

TÜSPE Başkanı 
Yıldırım SDÜ’de

İktisadi İdari Bilimler Fakültesi Sağlık 
Yönetimi Bölümü tarafından düzenle-
nen “Bir Selam İki Kelam” adlı etkinlik 

ile Türkiye Sağlık Politikaları Enstitüsü 
(TÜSPE) Başkanı Prof. Dr. Hasan Hüseyin 
Yıldırım Sağlık Yönetimi Bölümü akade-
misyenleri ve lisansüstü öğrencileriyle bu-
luştu.

Bu yıl dördüncüsü düzenlenen etkinlik-
te Prof. Dr. Hasan Hüseyin Yıldırım, integ-
ratif tıp, geleneksel ve alternatif tedavi yön-
temleri, genom projeleri, sağlık yönetiminin 
gelecekteki konumu ve Türkiye sağlık poli-
tikaları hakkında bilgilendirmede bulundu.
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Kültür Koleji ile Halıkent Ortaokulu 
arasında sıfır atık projesi kapsamın-
da kitap değişim etkinliği düzenledi. 

Öğrenciler daha önce okudukları kitapları 
birbirleri ile paylaştı. Kitap değişim etkin-
liğinin amacının öğrencilerin kendilerinin 
okudukları kitapların arkadaşları tarafından 
da okunmasını sağlamak olduğu ifade edil-
di. Etkinlikte tasarrufun insan ve ülke eko-
nomisi bakımdan önem taşıdığı anlatıldı.
Kültür Koleji Müdürü Muharrem Akpınar, 
Sıfır atık projesi ile israf etmeme, disipline 
yönlendirme, tasarruf ve verimlilik sağla-
manın hedeflendiğini söyledi. Akpınar: “31 
Ekim Dünya Tasarruf gününde çocukları-
mıza hem kitap okumayı hem de yeni kitap-
lar almak yerine değişim yolu ile tasarruf 
etmeyi amaçlıyoruz.” dedi.  Okul Müdürü 
Akpınar, Sanayi devriminden bu yana tek-
nolojinin, üretimin, nüfusun hızlı bir şekilde 
arttığı doğal kaynakların ise bu hıza yetişe-
meyerek daha fazla tüketilmekte ve israfa 
karşı vatandaşların daha çok bilinçlenmesi 
gerektiğini vurguladı.  Oluşturulan çevre 
kulübü ile öğrencilerin sıfır atık kapsamın-
da temiz çevre, tasarruflu bireyler olabilme 

konusunda özen gösterilmesine değinildi.
Vali Yardımcısı Dr. Hakan Kubalı sözleri-
ne etkinlikte emeği geçen herkese teşekkür 
ederek başladı ve sonrasında  “Yerli Malı 
Haftası” ile büyüyen bir kuşaktan geldiğini 
belirtti. Dr. Kubalı: “Tüketim toplumunda 
yaşıyoruz. İnsanlar o şekilde değerlendirili-
yor ki artık tükettiğince var oluyorsun. Her-
kes insan olmaktan çıkmış, tüketici gözüyle 
bakılıyor. Tüketmek bir marifetmiş gibi ser-
gileniyor. Biz insanın tüketmekten daha üs-
tün ve hatta en yüce kavram olduğuna ina-
nıyoruz. İnsanlık tüketmek değildir. Tam 
tersine tasarruf yaptıkça akıllı ve uygar bir 
yaşamın gereklerini yerine getirdikçe insan 
insanlaşır. İsraf bir toplumu yozlaştıran en 
tehlikeli alışkanlıktır.” dedi. Tasarruf ala-
nında ülkemizde önemli çalışmaların ol-

duğunu belirten Dr. Kubalı, vatandaşları 
duyarlı davranmaya davet ettiğini söyledi. 
İsraf ve kirlilik bütün bunların önüne geç-
meli, toplum bilinçlendirilmelidir.
Mümkün oldukça tasarrufla 
gelişmeli ve zenginleşmeliyiz
Çevre mühendisliği bölümü hava, su, top-
rak ile oluşan bütün kirliliklerin engellen-
mesi adına çalışmalar yapmaktadır. Özellik-
le bu sıfır atık konusu ülkemizde gündem 
oluşturduktan sonra üniversitemize sıfır 
atık sistemi kuruldu ve bununla ilgili farklı 
çöp kutuları yapıldı. Üniversitemiz sıfır atık 
projesinde farkındalık oluşturulmasıyla 
çevre mühendisliği son sınıf öğrencileri bu 
konuda 1.500 tane ortaokul/lise düzeyinde 
öğrencilerle buluşarak onlara eğitim ver-
diler. Çevre Mühendisliği Bölüm Başkanı 

Prof. Dr. Mehmet Kılınç proje ile ilgili dü-
şüncelerini şu sözlerle belirtti:  “Sıfır atık 
isminden de anlaşılacağı gibi yapmış oldu-
ğumuz bütün faaliyetlerin sonucunda orta-
ya atık çıkartmamaktır. Bu bizim açımızdan 
özellikle israfın önlenmesi, ülkemizin geliş-
mesi adına önemli bir durumdur. Ne kadar 
az atık ortaya çıkarsa belki de bir ülke için 
gelişmişliğin göstergesi konumunda olur .” 
Bunun haricinde bu sene yapmayı düşün-
dükleri proje için miili eğitim, belediye ve 
üniversite ile bir protokol imzalandığını 
söyledi. Bu protokol çerçevesinde ilk önce 
eğitimcilere  israf, tasarruf ve sıfır atık ko-
nusunda eğitim vereceklerini ve eğitimcile-
rin okullarına gittiklerinde öğrencileri ile bu 
bilgileri paylaşarak sosyal farkındalık oluş-
turmaya çalışacaklarına değindi.
Milli Eğitimde de sıfır atık 
çalışmaları yapılıyor
Milli Eğitim, Cumhurbaşkanlığı himaye-
sinde başlatılan sıfır atık projesini başından 
itibaren sahiplenmeye çalıştıklarına değin-
di. Projenin kurumlarda, okullarda, kendi 
il milli eğitim müdürlüklerinde önemsen-
diğini vurguladı. Milli eğitim camiası ola-
rak tüm birimlerde öğretmen ve öğrenciler 
arasında yer almaya çalıştıklarını belirten 
Milli Eğitim İl Şube Müdürü Mehmet Emin 
Yalçın, “ Milli eğitim demek sosyal, kültürel 
tüm etkinliklerde her zaman gönüllü ola-
rak var olmaya çalışan bir kurum demektir. 
Bu projeyi de sahiplendik ve çok değerli 
buluyoruz. Umarım önümüzdeki yıllarda 
Dünya Tasarruf Günü tüm okullarda uy-
gulanmaya başlanacaktır.” diyerek projenin 
devamlılığını desteklediğini vurguladı.
Haber: Simge Eren
Fotoğraf: Mert Arıbakır

Kültür Koleji sıfır atık projesi
ile farkındalık yarattı
Süleyman Demirel Üniversitesi, Çevre ve Şehircilik İl Müdürlü-
ğü, İl Milli Eğitim Müdürlüğü tarafından 31 Ekim Dünya Tasarruf 
Gününde “Okullar Arası Kitap Değişim Etkinliği” gerçekleştirildi.

SDÜ
öğrencileri

Gölcük’te
buluştu

SDÜ Öğrenci Konseyi, 
Isparta Belediyesi ve 

Gençlik İl Spor Müdür-
lüğü’nün desteğiyle 

hazırladığı Doğa Şöleni 
etkinliği 27 Ekim 2019 

tarihinde gerçekleştiril-
di. Doğa Şöleni etkinliği 
Gölcük Tabiat Parkı’nda 

düzenlendi. Ücretsiz 
düzenlenen etkinliğe 

2bin 500’den fazla öğ-
renci katıldı. 

SDÜ Öğrenci Konseyi tarafından organize 
edilen Doğa Şöleni gezisi, öğrencilerden 
yoğun ilgi gördü. Gölcük Tabiat Parkı’na 

özel halk otobüsleri ile gidildi. Alanda öğren-
ciler birçok eğlenceye katıldı. Kimileri bisiklet-
le kimileri yürüyerek doğanın keyfini çıkardı. 
Voleybol, futbol, ip atlama, satranç yarışları 
gibi etkinlikler de tercih edildi. En çok ilgi gö-
ren ve uzun süre devam eden etkinlik ise mü-
zik eşliğinde dans idi. 

Şölene, etkinliğin gerçekleş-
tirilmesine yardımcı olan Ispar-
ta Belediyesi Belediye Başkanı 
Şükrü Başdeğirmen ve eşi Şadiye 
Başdeğirmen de katıldı. Öğrenci-
lerle tek tek selamlaşıp muhab-
bet eden Başdeğirmen, sorulan 
soruları yaptığı konuşmasında 
yanıtladı.

“Gençler her şeyimiz”
Etkinliğe yoğun katılımdan 

dolayı mutluluğunu dile geti-
ren Başdeğirmen, birlik ve be-
raberliğin önemi mesajını verdi. 
Gençlerin arasında ayrımcılık 
olmamasından ve birlik içinde 

bulunmalarından memnun olduğunu söyle-
yerek her şeyimiz gençlerdir dedi. 

Birçok öğrencinin artan otobüs fiyatları 
üzerine sordukları sorular için işleyişi anlattı. 
“Esnaf Odaları Birliği fiyat ayarlaması yapıyor 
ancak son karar belediyenindir. Daha önceki 
belediye döneminde, meclis olarak aldıkları ka-
rar sonucu belli bir süre fiyatlar öğrenciye 1 TL 
idi. Ancak süre bitince eski haline döndü. Bizde 
şimdiki gelir ve giderlerimize göre ve sizleri 

düşünerek bir fiyat belirledik. Isparta Belediye-
si’nin kendine ait otobüsleri yok” dedi. 

“Belediye demek yol demek değil”
Gelecek hizmetlerden bahseden Isparta 

Belediye Başkanı Şükrü Başdeğirmen, durak 
sayılarının artacağı, kapalı ve klimalı durak-
ların hazırlandığını ve otobüslerin konumunu 
telefonlardan takip edilebilecek bir uygulama-
nın hazırlandığının müjdesini verdi. Beledi-
ye olarak fikir alışverişlerine açık olduklarını 

belirten Başdeğirmen’in konuşma-
sının öncesinde Belediye Meclisi’n-
den yardımcıları da öğrencilerle 
sohbet ederek, genç fikirlere ihtiyaç 
duyulduğunu belirtmişti. Başde-
ğirmen, kendisini davet edenlerin 
ziyaretine gideceğini ve tüm öğren-
cilerin her türlü sorunu ya da çözü-
mü için belediyeye gelebileceklerini 
söyledi. Başkan Başdeğirmen, Sos-
yal belediyecilik anlamında öğren-
cilerin yanında olduğunu belirterek 
“belediye demek sadece yol, asfalt, 
kaldırım, temizlik demek değildir.” 
dedi.  

Haber-Fotoğraf: Kardelen Başol
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Demirel ve Demokrasi
Türkiye Cumhuriyeti Dokuzuncu Cumhurbaşkanı Süleyman Demirel’in 95. doğum 
gününde Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezi’nde Eski Sanayi, Çalışma ve 
Milli Eğitim Bakanı Ali Naili Erdem ile Gazeteci Yazar Hulusi Turgut’un konuşmacı 
olarak katıldığı “Demirel ve Demokrasi” konulu konferans gerçekleştirildi.

Güzel Sanatlar Fakültesi Dr. Öğretim 
Üyesi Ali Alizade şefliğinde, Tenor 
Doç. Ömer Türkmenoğlu’nun 

solistliğinde Akademik Oda Orkestrasının 
verdiği konser ile başlayan konferansın 
açış konuşmasını Üniversitemiz Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Mehmet Saltan yaptı. 
Prof. Dr. Saltan, “9. Cumhurbaşkanımız Sü-
leyman Demirel’in üniversite olarak ismini 
taşımaktan gurur duyuyor ve onun ismini 
en yukarılara taşımak için çok çalışıyoruz.” 
dedi.
 Daha sonra Radyo-TV Uygulama ve 
Araştırma Merkezince hazırlanan “Süley-
man Demirel’i Hatırlamak” konulu belge-
sel izlendi. Ardından Eski Sanayi, Çalışma 
ve Milli Eğitim Bakanı Ali Naili Erdem ile 

Gazeteci Yazar Hulusi Turgut’un konuşma-
cı olarak katıldığı “Demirel ve Demokrasi” 
konulu konferansa geçildi.
 İlk olarak söz alan Gazeteci Yazar Hulu-
si Turgut, Süleyman Demirel’i kaybet-
menin hüznünü hala en derinden hisset-
tiklerini dile getirerek Demirel’in hayat 
hikayesinden kesitler paylaştı. 1924 yılında 
Isparta’nın İslamköy ilçesinde dünyaya 
gelen Süleyman Demirel’in İslamköy’den 
başlayıp İstanbul’a uzanan öğrencilik ha-
yatının başarılarla dolu olduğunu söyledi. 
Demirel’in siyasi hayatına da değinen Tur-
gut,  Demirel’in döneminde Türkiye’nin 
elektrik, su başta olmak üzere önemli 
kazanımlar elde ettiğini söyledi.
 Eski Sanayi, Çalışma ve Milli Eğitim 
Bakanı Ali Naili Erdem de Süleyman 
Demirel’i şu ifadelerle tanımladı: “O, 
demokrasiye aşık, Atatürkçü düşünceyi 
yaşam biçimi yapmış bir insandı. Modern 
bir evliya, analiz ve sentez kabiliyeti yük-
sek, Türkiye’yi avucunun içi gibi bilen bir 
kişiydi. Doğru düşünme terbiyesine sahip, 
düşünen ve bunu da serbestçe dile getiren, 
kendini sade bir dille ifade eden bir insan-
dı.”
 Süleyman Demirel’in genel başkan 
olma süreci hakkında da bilgi veren Er-
dem, Süleyman Demirel’in “Ben politikaya 
zengin olmak için değil fukara Anado-
lu’nun zengin olması için giriyorum.” 
cümlesini aktararak onun milletine düşkün 

bir insan olduğunu vurguladı.
 Demirel’in tebessüm eden, halkını 
rahatlatan, sevgi dolu bir insan olduğuna 
dikkati çeken Erdem, “O, dostuna dost, 
hasmına zarifti. Demokrasi sadece ra-
kamlardan ibaret değildir. Aynı zamanda 
ahlaksal ve hukuksal bir kavramdır. O, 
cebinde anayasayı taşır, bir soru sordu-
ğunuzda ilgili maddeyi okurdu. Bütün 
vatandaşları kucaklardı. Demokrasi insan 
sevgisi ile başlar, sorumluluk ile devam 
eder. Demokrasi, insanı sevgiyle bağrınıza 

basabilmek, saygı duyabilmektir. O, dev-
let-millet bütünleşmesini ortaya koyabilen 
bir insan, katıksız bir demokrattı.” diye 
konuştu.
 Konferansın sonunda Seramik Araş-
tırma Uygulama Merkezince hazırlanan 
hediyeler katılımcılara takdim edildi. 
Ayrıca Süleyman Demirel Demokrasi ve 
Kalkınma Müzesinde sergilenmek üzere 
Güzel Sanatlar Fakültesi Öğrencisi Emre 
Demiraslan’ın hazırladığı portre de Nihan 
Demirel Atasagun’a sunuldu.

SDÜ’nün
sahnesinde

engel yok
Süleyman Demirel Üniversitesi 
İletişim Fakültesi Halkla İlişki-
ler ve Tanıtım Bölümü 4. sınıf 

öğrencileri,  Profesyonel Halkla 
İlişkiler ve Tanıtım Araştırma-

ları dersi kapsamında “Engelsiz 
Sahne” isimli bir sosyal sorum-

luluk projesi geliştirdi.

İletişim Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Ümit Arklan’ın “Isparta İçin 22 
Yeni Proje” sloganı ile başlattığı et-

kinlikler kapsamında Fakülte öğrenci-
leri Emre Çimentepe, Sait Saffet Cirik, 
Ümit Tavşan, Yavuz Yazıcı, Azad Doğan 
ile Ferhat Savaşçı tarafından engelli öğ-
rencilere yönelik bir proje hazırlandı. 
Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür 
Merkezinde gerçekleştirilen “Engel-
siz Sahne” isimli programda, Karınca 
Zihinsel Engelliler Eğitim ve İstihdam 
Derneği ağırlandı.
 Karınca Zihinsel Engelliler Eğitim 
ve İstihdam Derneği öğrencilerince su-
nulan koreografiler beğeni topladı. Et-
kinlikte ilk olarak engelli öğrencilerin 
oluşturduğu Mehter Takımı tarafından 
mini bir konser verildi. Ardından yine 

öğrenciler tarafından Kafkas dans gös-
terisi sahnelendi. Engelsiz Koro’nun 
seslendirdiği eserlere katılımcılar da 
eşlik etti. Kendilerini izleyenlerin alkış-
ları karşısında mutlulukları gözlerinden 
okunan öğrenciler, Benimle Söyle isimli 
ses yarışmasının birincisi Uğur Öz’ün 
verdiği konser ile eğlenceli bir gün ge-
çirdi.
 Hazırladıkları proje ile “En büyük 
engel kalbinizdeki sevgisizliktir” me-
sajını vermek istediklerini kaydeden 

öğrenciler, “Karınca Zihinsel Engelliler 
Eğitim ve İstihdam Derneği ile ortak-
laşa yürüttüğümüz bu çalışma dört ay 
sürdü. Engellilerin de hayatımızın bir 
parçası olduğunu ve her şeyi başarabil-
diklerini göstermek istedik. Şarkı söyle-
meden dans etmeye kadar pek çok alan-
da kendini gösterebilen kardeşlerimiz 
çok güzel el sanatları da yapabiliyor. 
Onlara destek olursak, saygı gösterirsek 
yapamayacakları hiçbir şey yok diye 
düşünüyoruz.” dedi.
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Prof. Dr. Ümit Arklan’ın danışmanlığı-
nı yaptığı, Profesyonel Halkla İlişkiler 
Uygulamaları dersi kapsamında ger-

çekleştirilen projede, Aksu İlçesi’nin Yaka-
afşar Köyü’nün Şehit Ali Kaya İlköğretim 
Okulunda okuyan 67 öğrenciye kitap, kırta-
siye malzemesi ve kıyafet yardımı yapıldı ve 
akabinde çeşitli sosyal etkinlikler gerçekleş-
tirildi. “Dolabından ve Kalbinden İyilik Çık-
sın” sloganıyla yola çıkılan proje, 16 Aralık 
2019 tarihinde saat 11.00 da gerçekleştirildi.

Proje kapsamında başlatılan yardım 
kampanyasına Türkiye’nin pek çok ilinden 
kitap ve kıyafet bağışı yapıldı ve toplamda 
on sekiz koli yardım malzemesi toplandı. 
Toplanan malzemeler ihtiyaç sahibi öğrenci-
lere ulaştırıldı. Projenin bütün aşamalarında 
yoğun bir çaba sarf eden SDÜ öğrencileri; 
palyaço kostümleri için de minik öğrencilere 
makyaj yaparlarken renkli görüntüler ortaya 
çıktı. Daha sonra Şehit Ali Kaya İlköğretim 
Okulu öğrencileri ile sandalye kapmaca, 
balon patlatma gibi çeşitli oyunlar oynayan 
proje sorumluları, öğrenciler için pasta kes-
tiler. Günün sonunda, toplanan yardımlar 
minik öğrencilere SDÜ’lü ağabey ve ablaları 

tarafından birer birer hediye edildi.
“Gelecekteki karanlıkları 
boğan bir fener gibi”
Yakaafşar Şehit Ali İlköğretim Okulu 

Müdürü Gökhan Gökçay, gerçekleştirilen 
projeden duyduğu mutluluğu dile getirerek; 
“Üniversite öğrencilerinin bu güzel ziyaret-
leri adeta Mustafa Kemal Atatürk’ün gele-
ceğimizi niçin gençlere emanet ettiğinin bir 
kanıtı. Bu güzel duygularla farkına vardım 
ki; üniversite gençliğinin gözündeki ışık, 
gelecekteki karanlıkları boğan bir fener gibi. 
Gençlerimize saygı ve şükranlarımı sunu-
yor, ömür boyu başarılar diliyorum.” ifade-
lerini kullandı.

“Dolabından ve
kalbinden iyilik çıksın”
Süleyman Demirel Üniversitesi İletişim Fakültesi Halkla İlişkiler 
ve Tanıtım Bölümü 4. Sınıf öğrencileri Isparta’nın Aksu ilçesinde 
Sevgi Sarmalı Projesi kapsamında gerçekleştirdikleri etkinlik ve 
çalışmalarla ilkokul öğrencilerinin yüzünü güldürdü.

Bunama değil,
Alzheimer
12 Aralık 2019 Perşembe günü Isparta Öğ-
retmenevi’nde, Davraz Yaşam Hastanesi 
Nöroloji Uzmanı Dr. Ümit Özuyar tarafın-
dan “Alzheimer Hastalığında Zihni Dinç 
Tutma” konulu konferans verildi. Konfe-
rans, SDÜ İletişim Fakültesi Halkla İlişkiler 
ve Tanıtım bölümü öğrencileri ile Isparta 
Belediyesi ve Davraz Yaşam Hastanesi iş-
birliğinde düzenlendi.

Beynin gelişim serüveninin anne karnında başla-
dığını söyleyen Dr. Özuyar, bu sürecin ancak 17-18 
yaşına kadar sürdüğünü, bu evreden sonra ise beyin 
hücrelerinin azalmaya başladığını vurgulayarak: “Bu 
azalma doğal bir azalmadır. Alzheimer hastalığı ge-
nellikle 65 yaş civarında kendini göstermeye başlar.” 
dedi.

 Alzheimer bunamanın bir parçası
Bunama ve Alzheimer hastalığının sıkça karıştı-

rıldığını ifade eden Uzm. Dr. Ümit Özuyar: “Bunama 
klinik bir tablodur. Alzheimer ise bunamanın bir alt 
grubudur.” diyerek konuya açıklık getirdi.

Bir insanda zihinsel işlev alanlarından en az iki ta-
nesinin bozulması ve bu bozulmanın hastanın günlük 
yaşantısını etkileyecek düzeye gelmesi halinde buna-
ma teşhisinin konulabileceğini vurgulayan Özuyar, 
Alzheimer hastalığının ise en sık unutkanlık ile başla-
dığını söyleyerek: “hastada eşyalarını bulamama, yer 

ve zaman tayininde bozulma, söylediklerini unutma 
gibi belirtiler baş gösterebilir ve bunun sonucunda ani 
sinirlenmeler veya içe kapanmalar görülebilir.” dedi.

Hastalığın teşhisi hakkında konuşan Dr. Özuyar, 
aile yakınlarından alınan öykü, beyin görüntülemesi, 
çeşitli testler ve rutin kan tahlilleri ile tanının konu-
labileceğini belirtti. Ailede birinci derece akrabalarda 
aynı rahatsızlığa rastlanmasının, riski artırdığına da 
değinen Özuyar, “Ancak bu durum illaki biz de Alz-
heimer olacağız demek değildir.” diyerek hasta yakın-
larını bir nebze de olsa rahatlattı.

Kalp için iyi olan her şey beynimiz için de iyidir
Hastalığın tedavisinde, ilaç tedavisinin yanı sıra 

ilaç dışı yaklaşımların önerildiğine dikkat çeken Uzm. 
Dr. Özuyar, hastanın beslenmesinde ki temel ilkenin, 
“kalp için iyi olan her şey beyin için de iyidir” oldu-
ğunu söyleyerek: “Hastalara Akdeniz usulü beslenme 
öneriyoruz; sebze, meyve ve tam tahıllar ile bol bol ba-
lık ve zeytinyağı.” dedi ve beslenmenin yanında bul-
maca çözmenin, okuma yapmanın ve yarışma prog-
ramlarını takip etmenin faydalarının da altını çizdi.

Uzm. Dr. Ümit Özuyar

İLETİŞİM OKULU
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Etkinlikte Isparta’nın tarihi mekan-
larından Firdevs Bey Bedesteni ve 
Tarihi Üzüm Pazarı tanıtıldı. Isparta 

belediyesi ile birlikte yürütülen “Isparta 
Tarihi ile Yüzleşiyor” etkinliğinin program 
açılışında Karınca Zihinsel Engelliler Eği-
tim ve İstihdam Derneği’nin Mehteran Ta-
kımı sahne aldı. Gösterinin ardından SDÜ 
öğrencileri Firdevs Bey Bedesteni ve Üzüm 
Pazarı tarihi hakkında Isparta halkını bilgi-
lendirdi.

Mimar Sinan’ın üslûbunu taşıyan Fir-
devs Bey Bedesteni, düzgün kesilmiş kövke 
taşlarıyla yapıldı. Kuzey ve güney doğrul-
tusunda uzanan yapının,  her iki yönden bi-
rer girişi bulunuyor. Kurşun kaplı beşik-to-
noz çatısı 1967 yılında gördüğü onarım ile 
değiştirilerek ahşap çatı ile kaplanmış ve 
içindeki dükkanlarla birlikte hizmete girdi-
ği bilinmekte. 2009 yılında ise Vakıflar Böl-

ge Müdürlüğü tarafından iç ve dış restoras-
yonu yapıldı.

Dört yüz elli beş yıllık tarihi ile ‘Üzüm 
Pazarı’ sadece Isparta’nın değil aynı zaman-
da Türkiye’nin de önemli pazarlarından bir 
tanesidir. Kentin kalbi olarak bilinen eski 
Üzüm Pazarı, artık günümüzde “Mimar Si-
nan Çarşısı” olarak bilinmekte. Bu görkem-
li yapı, döneminin izleri üzerinden geçmişe 
ışık tutmaya devam etmekte.

Programda konuşma yapan Ispar-
ta Belediye Başkan Yardımcısı Fahreddin 
Gözgün, SDÜ öğrencilerine ve Karınca 
Derneği’ne, bu projeye hayat vermelerin-
den dolayı duydukları memnuniyeti dile 
getirerek teşekkür etti. Başkan Yardımcı-
sı Gözgün; ”Bugün çok farklı bir şekilde 
karşınızdayız. Bugün burada üç ayrı grup 
bulunuyor. Bunlardan biri etkinliğimizin 
başında bizlere eşsiz bir mehteran gösteri-

si sunan Karınca Derneğimiz, Alzheimer’a 
farkındalık oluşturmak için stant açan SDÜ 
iletişim Fakültesi öğrencileri ve belediye-
miz ile birlikte ‘Isparta Tarihiyle Yüzleşi-
yor” projesini geliştiren SDÜ İletişim Fakül-
tesi öğrencileri” dedi.

Gözgün, sözlerini Isparta Belediye Baş-
kanı Şükrü Başdeğirmen’in Karbuz Çeşme-
si müjdesi ile sürdürdü: “Isparta Karbuz 
Çeşmesi Andık deresinden gelen suyuyla 
meşhurdur. Karpuz Çeşmesi artık şebeke 
suyuyla değil, Andık Deresi’nden gelen 
suyla halkımıza sunulacak. Hatlar yeniden 
düzenlenip çeşme restore edilecek”

Fahreddin Gözgün, programın deva-
mında halkla birlikte Firdevs Bey Bedesteni 
ve Tarihi Üzüm Pazarı’nı gezerek esnafla 
sohbet etti.

Haber: Şirin Ateş

Isparta tarihiyle yüzleşiyor
SDÜ İletişim Fakültesi Halkla İlişkiler ve Tanıtım Bölümü öğrencileri ile Isparta Belediyesi 
ortaklığında ‘Isparta Tarihi ile Yüzleşiyor’ adında bir etkinlik düzenledi. Etkinlikte Ispar-
ta’nın tarihi mekanlarından Firdevs Bey Bedesteni ve Tarihi Üzüm Pazarı konu edildi.

Tarihi Üzüm Pazarı’nın ise bir hikayesi bulunuyor:
Bir zamanlar eşek ve katır sırtında köylerden, ilçelerden ge-
tirilen üzüm ve benzeri ürünler üzüm pazarında satılırmış. 
Köylüler getirdikleri ürünleri Isparta’da bulunan tacirler 
veya halka sattıktan sonra, pazarda bulunan derici, demirci, 
manifaturacı, ayakkabıcı, bakırcı gibi esnaflardan da kendi 
ihtiyaçlarını alıp köylerinin yolunu tutarmış. 

Firdevs Bey Bedesteni, Mimar Sinan Camiine gelir sağlamak 
için dönemin Isparta Valisi Firdevs Bey tarafından 1561 yılın-
da yaptırılmış olup günümüzde hala varlığını sürdürüyor.

Bugünün iletişim tomurcukları; geleceğin çiçekleri
Günümüzün en büyük problemlerinden bir tanesi olan ‘iletişimsizlik’ üzerine ilkokul 3. ve 4. sınıf 
öğrencilerinin şimdi ve gelecekte iletişim becerilerinin gelişimine katkıda bulunmak amacıyla
empati kurma ve ön yargıları kırma içerikli oyunların yer aldığı bir proje etkinliği gerçekleştirildi.

SDÜ’lü öğrenciler; Ahu Saban, Eda 
Nur Manav, Melike Baykay, Melike 
Çetin, Özge Aksu ve Tuğba Serel ‘İle-

tişim Tomurcukları’ adlı bir sosyal sorum-
luluk projesine imza attılar. Proje etkinlik-
leri Isparta merkezde bulunan Fevzi Paşa 
İlkokulu, Ülkü İlkokulu ve Yılmaz Şener 
İlkokulu’nda gerçekleştirildi.

Hayata geçirilen proje etkinlikleri Is-
parta İl Milli Eğitim Şube Müdürlüğü 
tarafından da tam destek görürken, et-
kinlikler gerçekleştirildikleri okullarda 
da idareciler ve öğretmenler tarafından 
beğenilerek desteklendi. Proje dâhilinde-

ki okulların idareci ve öğretmenleri pro-
jenin gerek içeriği gerekse işlenişinin çok 
eğitici ve öğretici bir nitelik taşıdığını, söz 
konusu proje etkinliklerinin öğretmen ve 
öğrenciler için oldukça faydalı olduğunu 
bunun gibi eğitici etkinliklerin çeşitlerinin 
ve uygulanma sıklıklarının artırılması ge-
rektiğini ifade ettiler.

Fevzi Paşa İlkokulu Müdürü Adil 
Lorcu, okullarında gerçekleştirilen proje 
etkinliği sonrasında yaptığı konuşmada, 
proje ödevini öğrencilerine veren SDÜ 
İletişim Fakültesi Halkla İlişkiler ve Tanı-
tım Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Ümit 

Arklan’a ve bu proje etkinliği için 
okullarını seçen değerli öğrencile-
rine teşekkür etti. Okul Müdürü 
Lorcu konuşmasının devamında 
“Bence iletişim saygıdır. Hayatımı-
zı şekillendiren en önemli etken-
dir. İletişim konusunda yaşanan 
sorunları bir nebze olsun azaltmak 
ve küçük yaştaki öğrencilerin ileti-
şim becerilerini geliştirmek adına 
gerçekleştirilen bu etkinlikler beni 

ve öğretmen arkadaşlarımı onurlandırdı, 
öğrencilerimizi ise sevindirdi” dedi. Lor-
cu sözlerini projenin gerçekleştirilebilmesi 
için sorumlu Halkla İlişkiler Tanıtım Bö-
lümü öğrencilerine her konuda yardımcı 

olmaya çalıştıklarını, böyle eğitici ve öğ-
rencilerinin gelişimine katkı sağlayacak 
projelere okullarının kapılarının sonuna 
kadar açık olduğunun altını çizerek sözle-
rini noktaladı. Haber: Levent Yavuz Aydın

İLETİŞİM OKULU
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Haluk Erkmen sözlerine genellik-
le işletme hesap kitap bilen,ma-
tematikten anlayan insanlar; bir 

firma,şirket kurarken ben bu konuda bir 
ilkim diyerek başladı. Erkmen sözlerinin 
devamında; “Ben Grafik Tasarımı me-
zunuyum dolayısıyla hepinizin bu ko-
nuda bir şansı var ben iyi bir örneğim” 
dedi. Üniversite yıllarında kafası karışık 
olduğuna değinen Erkmen, hangi mesleği 
yapacağına o yıllarda karar vermediğini 
belirtti. O yıllarda para kazanmak için yaz-
dığı masal kitaplarıyla Türkiye’de üst üste 
3 kez birincilik ödülünü kazandığını ve her 
şeyin yolunda gittiğini ifade eden Erkmen, 
kendinin bir çizer olması gerektiğini düşü-
nürken bir reklam ajansından teklif aldığını 
söyledi.

O dönemin en iyi reklam ajansı olan 
Saatchi’de çalışan Erkmen, daha ikinci 
ayında ödül kazanmasının ardından gelen 
gelişmelerin “A bu reklamcılık çok iyiymiş” 
dedirttiğini, 30’lu yaşlarına geldiğinde ise 
tekrar eski işine dönme kararı alarak Puck’ı 
kurduğunu önce animasyon üzerine çalıştı-
ğını sonra reklamcılıkla yoluna devam etti-
ğini belirtti. 

“Benim buraya gelişim 
size açılan bir kapıdır” 
Haluk Erkmen, kendisini izleyen ka-

tılımcılara, düzenlenen etkinliğin bir kapı 
araladığını belirtti. Erkmen: “Siz hayatta 
karşınıza çıkan kapıları doğru açmalısınız, 
doğru bakmalısınız. Mutlaka hayat size ka-
pılar getiriyor. Sizin buradan nasıl geçece-
ğiniz, nasıl değerlendireceğiniz size bağlı, 
o sizin hayatınızı şekillendirecek ve kim 
olduğunuzu  belirleyecek” dedi. 

“Hayattaki en önemli şey portfolyonuz”
İyi bir kariyer isteyenlerin, girdiği yer-

lerde uzun soluklu çalışmaları gerektiğinin 
önemine değinen Erkmen; “Kısa soluklu 
çalışanları sektör pek sevmez” dedi. Haluk 
Erkmen, 25 senedir reklamcılık sektörünün 
içinde olduğunu ve bu süre zarfında 180 

reklam  ödülü aldıktan sonra kendi ajansını 
kurduğunu ifade etti. Kendi ajansını kur-
mak için bu kadar beklemesinin nedeninin 
ise portfolyo oluşturmak olduğunun altını 
çizdi.

“Beni tanımayanlar da 
yaptığım işleri biliyor”
Haluk Erkmen; “Buradaki kimse beni 

tanımıyor fakat tasarladığım Vadaa karak-
terini hepiniz biliyorsunuz, bunu öğrenmiş 
olmanız beni sizin gözünüzde başka biri 
yapıyor” dedi. Bu hayatta bir kişiyi diğer 
insanlardan ayıracak olanın gerçekleştire-
ceği işler olacağını ifade etti. Aynı zamanda 
basın ilanı uzmanı olan Erkmen, ödüllerini 
daha çok bu dalda pekiştirmiş. Basının ga-
zetecilik ve haberciliğin ölmeyeceğini bilsek 
te tamamen dijitalleşen bir çağda yaşadığı-
mızı da  göz ardı edemiyoruz . Gazete ve 
dergilerin popüler olduğu zamanları iyi 
değerlendiren Erkmen, daha çok bu tarz 
reklamcılıktan fayda gördüğünü söyledi. 
Reklamcılıkta basın ilanını iyi yapıp orada-
ki zekanın da iyi kullanıldığında  her şeyin 
yapabileceğini belirtti.

“İçinde bir fikir yoksa o iş iş değildir ; 
reklam değildir, hiçbir şeydir.” 
Genel olarak  üniversite mezunu insan-

larla çalıştığını söyleyen  Erkmen, “Bazı 
kişilerin yaptığı işlere anlam ve fikirlerini 
katmadığı için kabul görmediğini belirte-

rek. reklamcılığın %65’inin fikir üretmek 
ve o işi anlatmak olduğunu ve arkasındaki 
fikir anlatıldığı zaman işin gerçek bir  işe 
dönüştüğünü vurguladı. Erkmen şöyle bir 
örnek verdi, ”Süleyman Demirel üniver-
sitesi benden bir logo yapmamı istese ve  
ben  bir nokta koysam, altına da Süleyman 
Demirel Üniversitesi yazsam 40 yıllık rek-
lamcısın bunu mu yaptın? derler  ama ben 
gelip desem ki, o nokta  üniversite eğitimi-
nin geldiği son nokta o aslında bir dünya, o 
dünyayı ben kodlayıp  Blippar’a yükledim  
Blippar’da bastığınızda üniversitenin dün-
yasına giriyorsunuz bütün bölümlere girip, 
istediğinizi seçip dolaşabiliyorsunuz,desem 
o nokta başka bir noktaya dönüşür” dedi.

“Reklam olmazsa bütün sektörler
aynı anda durur”
Reklamcılığın değişmeye başladığına 

dikkat çeken Haluk Erkmen, artık sadece 
televizyon reklamı değil, dijital mecralar 
üzerinden de yapılır hale geldiğini ve her 
şeyin reklam sektörü üzerinden döndüğü-
nü reklam olmazsa bütün sektörler aynı 
anda duracağını sözlerine ekledi. Erkmen, 
etkinlik sonunda   reklamcılık ile ilgii dü-
zenlediği workshopta öğrencilerin fikir-
lerini birebir dinleyerek en iyi üç fikre staj 
imkanı sundu.

Haber: Buse Nur Alemdar
Fotoğraf: Mert Arıbakır

İşiniz sizin kim
olduğunuzu söyler
SDÜ İletişim ve Genç Yöneticiler Topluluğu tarafından düzenlenen 
etkinlik,reklamcılık sektöründe Puck Global Reklam Ajansı Başka-
nı Haluk Erkmen’i  öğrencilerle  buluşturdu. Etkinlik SDÜ İİBF Kon-
ferans Salonu’nda gerçekleştirildi. 

Genç girişimcileri ve ilham veren 
yenilikçi fikirleri ülkemiz girişim-
cilik ekosistemine kazandırılmaya 

devam ediyor. Bu kapsamda teknoloji ta-
banlı iş fikirlerini katma değer ve nitelikli 
istihdam yaratma potansiyeli yüksek teşeb-
büslere dönüştürmeyi hedefleyen 
girişimci adaylarının belirlenmesi 
amacıyla Göller Bölgesi Teknokenti 
ve Teknoloji Transfer Ofisi tarafın-
dan iş fikri yarışması düzenlendi. 
Bu yıl ikincisi düzenlenen “Ar- Ge 
Proje Pazarı”nda, 11 farklı üniver-
siteden 25 ekibin “Dijital Tasarım”,  
“İş Fikri” ve “Prototip” kategorile-
rinde hazırladığı projeler görücüye 
çıktı. 
Isparta Ticaret ve Sanayiciler Odası 
(ITSO) Ekonomi Kampüsü Konfe-

rans Salonunda gerçekleştirilen ödüllü ya-
rışmanın bilgilendirme konuşmasını Göller 
Bölgesi Teknokenti Müdürü aynı zamanda 
Üniversitemiz Araştırma ve Yenilikçilik 
Direktörü Prof. Dr. Serdal Terzi yaptı. Son 
zamanlarda ilimize girişimcilik ekosiste-

minin kazandırılması yönünde çalışmalar 
yürütüldüğünü belirten Prof. Dr. Terzi, 
TÜBİTAK, Batı Akdeniz Kalkınma Ajan-
sı (BAKA) ve üniversitemizin fonlarıyla 
oluşturulan SDÜ Ön Kuluçka Merkezi ile 
Kuluçka Merkezinin ilimizdeki girişimcilik 

ekosisteminin ön ayakları oldu-
ğunu söyledi.
25 ekibin projesi değerlendirildi
Prof. Dr. Terzi konuya ilişkin 
şöyle konuştu: “Proje Pazarı ile 
amacımız, ilimizde yüksek tek-
nolojili ürünlerin üretilebilmesi 
için genç girişimcilerin önünü 
açmak, onlara fırsat tanımak ve 
onları ekosistemin içerisine da-
hil etmek. Bu kapsamda 100’den 
fazla başvuru aldık ve 25 ekibin 
projesini seçtik.” dedi.

Geleceğe ilham veren yenilikçi fikirler destekleniyor

Haluk Erkmen
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Abidin İpekçi; “Yöresel ekmek den-
diğinde herkesin aklına Isparta 
ekmeği geliyor ancak bizler sadece 

Isparta ekmeği yapmıyoruz, Yalvaç ekmeği 
de yapıyoruz” dedi. İpekçi, Isparta ekme-
ğini yapan birçok yer mevcut olduğunu 
ancak Isparta’nın merkezinde Yalvaç ekme-
ğini sadece kendilerinin ürettiğini belirtti. 
Ekmek yapımında ki en büyük farklarının 
da ekmeği kara fırında pişirmelerinin oldu-
ğunu ve bu durumun tercih edilmelerinde 
büyük rol oynadığını vurgulayan İpekçi; 
“Birçok yerde hazır doğal gazlı fırınlarda 
ekmek hazırlanıyor ve bu, ekmeğin tadını 
ve eskiden kalma dokusunu bozuyor” dedi.
 19 yıldır bu işi yaptığını anlatan Abidin 
İpekçi; “Mesleğe başladığım günden beri 
ekmek yapıyorum” diyerek mesleğine bü-
yük bir emek verdiğini ve bu mesleğe bir 
ömür adadığını vurguladı. Bu işi yapma 
sebebinin sadece aile mesleği olmadığının 
da altını çizen İpekçi, aynı zamanda işini 
severek yaptığını da belirtti. İşletmesinde 
sadece ticari kısımla ilgilenmediğini aynı 
zamanda ürünlerin üretim aşamalarıyla 
da ilgilendiğini ve bütün ürünlerde kendi 
emeğinin bulunduğunu sözlerine ekleyen 
Abidin İpekçi, Isparta ve Yalvaç ekmeğinin 
diğer ekmeklerle arasındaki en önemli far-
kın; Yalvaç ekmeğinin pide şeklinde olması 
ve Isparta ekmeğinin içinde ekşi mayanın 
kullanılması olduğunu belirtti.
“Tarih ilerledi ekmek özünü yitirdi”
 İlk üretildiği günden bu yana ek-
meklerde değişim yaşandığını söyleyen 
İpekçi, bunun unların sürekli değişme-
sinden kaynaklandığını ve bu deği-
şiminde ekmeğin tadını etkilediğini 
belirtti. Abidin İpekçi, ekmeklerinde 
tam buğday unu kullandıklarını an-
cak eskiden buğdayın daha kaliteli ol-
duğunu ama günümüzde buğdayın ithal 
olduğu için ekmeklerin eski tadını tam ola-
rak veremediğini de sözlerine ekledi.
 İpekçi, başka yörelerde de ekmeklerin 

yapıldığını ancak Isparta’nın ki kadar lez-
zetli olmadığını, suyundan toprağına kadar 
her sürecin ekmeği etkilediğini ve bu yüz-
den aynı tadın yakalanamayacağını söyle-
di.
  

 

 “Her gün şehir dışına üç bin 
 ekmek gönderiliyor”
 Isparta yöresine ait bu ekmeklerin farklı 
illere satışının da yapıldığını söyleyen Abi-
din İpekçi; “Her gün Antalya’ ya üç araba 
ekmek gönderiyoruz bu da yaklaşık olarak 
üç bin adet ekmeğe denk geliyor “ dedi. An-

cak bu üretimin isteğe göre değişim gös-
terdiğini ve bazen bu sayının dört 
bin adet ekmeğe kadar ulaştığını 

da belirten İpekçi, sadece Antal-
ya’ya değil Isparta çevresinde 
ki birçok farklı şehre de ekmek 
yolladıklarını fakat en fazla tü-
ketimin yapıldığı şehrin Antal-
ya olduğunu dile getirdi.
“Isparta halkı ekmeğine
sahip çıkıyor”

 Zaman içinde yerli halkın 
kendi ekmeğine olan ilgisinin kay-

bolmadığını belirten İpekçi, Isparta halkı-
nın halen daha yerli ekmeklerini ilk günkü 
kadar sevdiğini ve talep ettiğini de sözleri-
ne ekledi. Günlük olarak beş bin adet yerel 
ekmek ürettiklerini, bunun karşılığını da 
daima geri aldıklarını hatta bazı günlerde 
de bu sayıyı yükseltmeleri gerektiğini dile 
getiren İpekçi, günden güne müşteri talebi-
nin değişiklik gösterdiğini de vurguladı.
 Ekmeğin imalata ortalama hazırlanma 
süresinin bir gün olduğunu söyleyen İpek-
çi; “Akşamdan hamur yoğuruluyor, ekşi 
mayası katılıyor ve bir gün bekletiliyor, er-
tesi gün pişirilmesi için fırına veriliyor bu 
da yaklaşık bir saat sürüyor” diyerek ek-
meğin yapım aşamalarının zaman aldığını 
ve her gün tüketilen ekmeğin yoğun bir ça-
lışmanın meyvesi olduğunu dile getirerek 
sözlerini tamamladı. 
Haber-Fotoğraf: Güldoğan TAŞKAN

Sadece aile işi değil
aynı zamanda sevgi işi
Isparta’da yöresel ekmek önemli bir yere sahip. Şehrin yöresel ekmek 
sektöründe ki gelişimini, değişimini ve ekmeğin Isparta ekonomisine olan 
katkılarını, bu sektörün emektar isimlerinden Abidin İpekçi ile konuştuk.

Deri ve Zührevi Hastalıklar Anabilim Dalı 
öğretim üyeleri Prof. Dr. Mehmet Yıldı-
rım, Doç. Dr. İjlal Erturan, Doç. Dr. Selma 

Korkmaz ve Dr. Öğr. Üyesi Havva Hilal Ayvaz 
Çelik’in konuşmacı olarak katıldığı programda, 
Kozmetoloji Ünitesinde yapılan işlemler ve veri-
len hizmetler hakkında bilgiler verildi.
Dr. Öğr. Üyesi Havva Hilal Çelik, kozmetoloji 
ünitelerinde üst kalite cihazlarla yapılan uygu-
lamaların bir çoğunun Isparta SDÜ Hastanesi 
Kozmetoloji Ünitesinde de yapıldığını ifade etti. 
Çelik, “Ünitemizde cilt gençleştirme, gözenek 
azaltma, cilt kırışıkları tedavisi, leke tedavisi, 
akne izi tedavisi, yüzeysel damar problemlerinin 
tedavisi, dövme silme ve birçok farklı problemi 
çözmek amacıyla radyofrekans, lazer, kimyasal 
peeling, cilt bakımı, botoks, dolgu, mezoterapi ve 
PRP uygulamaları yapılıyor.” dedi. 

Hastane halk 
günlerinde 
“Kozmetik 

Uygulamalar” 
SDÜ Hastanesi tara-

fından düzenlenen 
“Halk Günleri”nin 

kapsamında “Koz-
metik Uygulamalar” 

konusu ele alındı.

Abidin İpekçi
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Bilim felsefesinin
Don Kişot’u SDÜ’de
SDÜ Kimya Topluluğu tarafından “Mühendislik Felsefesi” isimli bir söyleşi düzen-
lendi. Söyleşi, İzmir Ekonomi Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Beno Kuryel’in 
katılımıyla Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Mezkezinde gerçekleştirildi.

Söyleşinin açılış konuşmasını ya-
pan Kimya Mühendisliği Bölüm 
Başkanı Doç. Dr. Mehmet Gönen 

“Doksanlı yıllarda öğrencisi olduğum Beno 
Kuryel’i burada ağırlamaktan onur duyu-
yorum” diyerek sahneyi Prof. Dr. Kuryel’e 
bıraktı.

Sözlerine “Ütopyalar Güzeldir” diye 
başlayan Kuryel, Mühendislik felsefesinin 
bir okyanus olduğunu belirterek şöyle de-
vam etti; “Mühendislik felsefesini, içerisin-
de matematik felsefesi ile birlikte dönem 
dersi olarak koymakta büyük yarar var. 
Bu şimdilik bir ütopya ama sanıyorum elli 

yıl içinde olacak. Sadece bizim ülkemizde 
değil, tüm dünyada böyle bir sorun var. 
Üniversitelerde mühendislik felsefesi dersi 
olacak. Mühendisin felsefe ile ne işi var? Ta-
bii ki var. Biz burada buluştuysak belirli bir 
felsefenin eseri olarak buluştuk. Çünkü ben 
öğrenciliğimden başlayarak bununla müca-
dele eden, bununla ilgili yazan çizen, bunu 
ifade etmeye çalışan, tabii bunu yaparken 
mühendisliğini asla unutmadan çalışan bir 
insan olarak bunu anlatmış oldum. Anlattı-
ğım için de buradayım. Dolayısıyla benim-
senmiş olduğu için buradayım.  Ama bu 
benimsenme bir formel yapı olarak henüz 

yok. Ama olacak bu kaçınılmaz.”
“Matematik bir dil”
Prof.Dr. Beno Kuryel, bugün dünyada 

matematik felsefesi denildiği zaman, bilim 
felsefesiyle yakınlığı konusunda ciddi tar-
tışmalar olduğunu belirtti. Bilim Felsefesi 
ile Matematik Felsefesi arasındaki yakınlı-
ğın merak konusu olduğuna değinen Prof. 
Dr. Kuryel, Matematik Felsefesinin  hızla 
farklı bir boyut  kazandığını da vurgular-
ken, matematiğin artık bir dil olarak dün-
yada tartışılmaya başlandığını da söyledi.

“Mühendisliğin Felsefesinden
bahsedelim biraz”
Beno Kuryel, Teknoloji ile bilimi bir-

birinden ayırmamamızı ancak birbiri ile 
birlikte düşünmemiz gerektiğini söyledi. 
Bilimin teknolojiye indirgenmesinin, bilim 
felsefesinin geleneğini yok edeceğini söyle-
yen Kuryel, “Bu durumda benim gibi Don 
Kişotlar burada bilim felsefesi konuşur. Bi-
lim felsefesini anlamak için bilim tarihini, 
kavramların nasıl gelişim gösterdiğini anla-
mamız gerekiyor.” dedi. 

 “Kavram bilginin tutunduğu daldır”
Prof. Dr. Kuryel, kavramların nasıl bilgi-

ye çevrileceği hakkında kendi derslerinden 
örnekler vererek; “Ben her dönem tahtaya 
“En iyi pratik teoridir” yazarım. Mühendis 
olmak istiyorsan, en iyi pratiğin teori oldu-
ğunu unutmayacaksın. Teoriyi bilmezsek 
pratiği yapamayız. Bir işletmede, yeni bir 
mühendis olsanız bile ufak bir tasarım da 
ya da inovasyonda ustabaşına değil size 
sorarlar. Ama ustabaşı bir mühendisle, pra-
tikte Messi’nin topla oynadığı gibi dalga 
geçer. Çok değerli bir pratiği vardır ustaba-
şının ama tasarım yapamaz. İkinci olarak 
da “Kavram bilginin tutunduğu bir daldır” 
yazarım. Su kaç derecede kaynar?  Yüz de-
rece. Bu kavramsal bir bilgi mi bilimsel bir 
bilgi mi yoksa sadece bir malumat mı? El-
bette bir malumat. Çünkü basıncı unuttuk. 
Su bir atmosfer basınç altında yüz derecede 
kaynar. Bir enformasyonu bilgiye çevirebil-
mek amacıyla bir adım daha attık. Ama bir 
şeyi daha unuttuk. Saf su demedik. Saf su, 
bir atmosfer basınç altında yüz derecede 
kaynar. İşte şimdi kavramsal bir içerikle ifa-
de ettik buna da bilgi diyoruz.” dedi.

“Felsefe oksijendir”
Deney ve gözlem yaparak bilgiye ula-

şılıp ulaşılamayacağının felsefi bir soru ol-
duğunu, ve bu sorunun bilimin teknolojiye 
indirgenmesinden dolayı sorulmadığını 
söyleyen Prof. Dr. Kuryel, toplumda mü-
hendislerin sadece üretip, pazarlamaya da-
yalı bir dinamikte olduğunu ve bu yüzden 
bilimsel felsefenin pek rol oynamadığını 
söyledi. Bilimsel araştırmalarda felsefe-
nin büyük rolünün olduğunu da sözlerine 
ekleyen Kuryel, Felsefe sorgulamayı öğ-
retir, bugün dünyada bilginin en önemli 

problemlerden bir tanesi de uzmanlaşma 
alanlarının fazlalaşmasıdır. Orada insan 
oksijensiz kalır. Pencereyi açmak istersiniz. 
Pencereyi açtığınızda içeriye hava girince 
rahatlarsınız. İşte felsefe budur. dedi.

“Bilimsel bilgi çürütülmeli”
Bir bilginin bilimsel olabilmesi için çü-

rütülebilir olması gerektiğini belirten Prof.
Dr. Kuryel F=ma’nın bilimsel bir ifade ol-
duğunu ve çürütüldüğünü ifade etti. Kur-
yel Psikanalazin de bilimsel olduğunu fakat 
onun çürütülemeyeceğini, çünkü aksini id-
dia etmenin mümkün olmadığını söyledi. 
Fakat bunun “Psikanaliz bilimsel değildir” 
demek  anlamına da gelmeyeceğinin altını 
çizen  Prof. Dr. Kuryel bir dahaki  sefere de 
Psikianaliz konuşmak için geleceğini sözle-
rine ekledi.

“Matematik okuryazarlığı 
nasıl olmalıdır?”
Beno Kuryel Matematik okuryazarı ola-

bilmek için türev ezberlemek yerine calcu-
lusun temel teoremini söyleyip ispat etmek 
gerektiğini söyledi. Çocuklara doğrudan 
formül öğretmektense formül kanıtlanarak 
öğretilirse, çocukların gözündeki parıltıyı 
görürsünüz diyen Kuryel, Çocuklara bir 
şarkı ezberletmek doğrudan formül ezber-
letmekten daha yararlı olur dedi. Prof. Dr. 
Beno Kuryel, Matematikte kavramların ko-
nuşulması gerektiğini ve sadece formüller 
gösterip sınav yaparak matematik eğitimi-
nin bitirilmemesini önemle vurguladı.

Prof. Dr. Beno Kuryel’in konuşmasının 
ardından soru cevap bölümüne geçildi. Bu-
rada Beno Kuryel öğrencilerin sorularını 
büyük bir içtenlikle cevapladı. Bir dahaki 
sefere Psikanaliz konuşmak üzere geleceği-
ni müjdeledi. Program Kimya Mühendisliği 
Bölüm Başkanı Doç. Dr. Mehmet Gönen’in, 
Prof. Dr.  Beno Kuryel’e plaket takdimi ile 
sona erdi.

Haber Fotoğraf: Halil Bektaş

Yılın ödüllü grafik 
tasarımcısı SDÜ’den
Süleyman Demirel Üniversitesi 

Güzel Sanatlar Fakültesi Grafik 
Tasarım Bölümü Başkanı Prof. 

Dr. Yusuf Keş, 3.Yol Rusya Açık Poster 
Yarışmasında (RUSSIA, THIRD WAY, 
2019) “Organizasyon Komitesi Özel 
Ödülü” ile birlikte Uluslararası Birleşik 
Tasarımcılar Derneği (United Design 
Alliance) tarafından verilen Onur Ödü-
lü’nün sahibi oldu. 
Bu sene 4.sü düzenlenen ve teması Be-
nim Ülkem (My Country) olan Rusya 
Açık Poster Yarışması’na 22 ülkeden 
pek çok sanatçı ve grafik tasarım uzma-
nı katıldı. Ödül sahibi Prof. Dr. Keş’ in 
çalışması ile birlikte diğer ödül ve sergi-
leme alan 150 poster, Tula Sanat Müze-
si’nde sergilendi. 
2014 yılında kurulan ve işinin ehli pek 
çok grafik tasarım uzmanını ve eğitim-
cisini bir araya getirmeyi amaçlayan 
Uluslararası Birleşik Tasarımcılar Der-
neği, dünya çapında ün kazanmış ta-
sarım uzmanlarını ve çalışmalarını ya-
kından takip eden bir kuruluş. Birleşik 

Tasarımcılar Derneği bu yıl Onur Ödü-
lünü İtalyan asıllı Amerikalı eğitimci ve 
tasarımcı Prof. Donald Tarallo ile Türki-
ye’den Prof. Dr. Yusuf Keş’e verdi.
Ülkemize ve SDÜ’ye bu iki ödülü ka-
zandıran Prof. Dr. Yusuf Keş ile çalış-
maları ve ödülleri hakkında konuştuk.
Uluslararası sahada adını duymaya de-
vam edeceğimizin sinyallerini veren uz-
man tasarımcı, daha önceki yıllarda da 
çeşitli yarışmalara katıldığını ve ödüller 
aldığını söyledi
“Ödül yoğun çalışmanın sonucu”
UDA Onur Ödülü şüphesiz yoğun bir 
çalışma ve temponun ürünü. Bu yo-
ğun tempo ve çalışma azminden de 
bahseden Prof. Dr. Yusuf Keş, sürekli 
üretimin, tasarımcıyı belli bir mesleki 
birikime getirdiğini söyleyerek: “Yoğun 
çalışma ve temponun meyvesini bir şe-
kilde alıyorsunuz. Bu kimi zaman mad-
di kimi zaman da manevi bir kazanç 
oluyor. İşte bu tip değerler bizi daha ni-
telikli üretime teşvik ediyor.” şeklinde 
konuştu. Haber: Harun Raşit Koyutürk

Prof. Dr. Beno Kuryel
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Tören öncesinde Prof. Dr. Cihat Aşkın 
muhteşem keman performansı eşli-
ğinde Akademik Oda Orkestrasınca 

bir konser verildi.  Şefliğini Güzel Sanatlar 
Fakültesi Dr. Öğr. Üyesi Ali Alizade’nin üst-
lendiği konserde, Tenor Doç. Ömer Türk-
menoğlu’nun seslendirdiği eserler beğeni 
topladı.

Konserin ardından “Cihat Aşkın” isim-
li film izlendi. Filmde kendi cümleleriyle 
müzisyenliği tanımlayan Prof. Dr. Aşkın, şu 
ifadelere yer verdi: “Kendi içimdeki fırtına-
yı yola çıkarak dindiriyorum. Kendimi eski 
zaman ulaklarına benzetiyorum. Bir mesajı 
alıp başka bir yere götürüyorum. Geçmiş 
kültürlerin izini gelecek nesillere taşıyorum 
gerek sazımla gerek sözümle…”

Süleyman Demirel Üniversitesi Güzel 
Sanatlar Fakültesinin teklifi ve 30 Ekim 2019 
tarih ve 52179 sayılı Senato kararını okuyan 
Üniversitemiz Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Mehmet Saltan, şunları kaydetti: “Bugüne 
kadar yapmış olduğu pek çok yurt içi ve 
yurt dışı sanatsal ve bilimsel çalışmaları ile 
genç nesle rol model olan; ülkemizin Türk 
Keman okulunun temsilcilerinden ve ulu-
sal-uluslararası düzeyde tanınan Prof. Dr. 
Cihat Aşkın’a ‘Toplumsal Katkı Ödülü’ ve-
rilmesine karar verilmiştir.”

Prof. Dr. Saltan, Cihat Aşkın ve Küçük 
Arkadaşları(CAKA) isimli proje ile çocuk-
ların erken yaşta müzik estetiğiyle tanışma-
sını sağlayarak Türk keman ekolünün ku-
rumsallaştırılması yönünde önemli adımlar 
atan Prof. Dr. Cihat Aşkın’a “Toplumsal 

Katkı Ödülü”nü takdim etti. Ayrıca törende 
Sanatçı Havva Fırat tarafından hazırlanan 
“Keman ile Buluşan Minyatürün Öyküsü” 
isimli eser, Prof. Dr. Cihat Aşkın’a hediye 
edildi.

Duygu ve düşüncelerini aktaran Prof. 

Dr. Cihat Aşkın da “Bir sanatçının en çok 
özlem duyduğu şey, toplum tarafından tak-
dir görmesidir. Sanatçı topluma ayna olmak 
ister. Sanatı sanat yapan olgu; özgün olma-
sı, sanatçının dilini yansıtması ve bu dilin 
toplum tarafından kabul görmesidir. Ben 
hayatım boyunca sanatçı olarak toplumdan 
hiç kopmadım. Benim için sanat kendi kö-
şesine çekilip eserler yaratmaktan öte bir 
şeydir. Sanatı aktarabilmek için toplumun 
içinde olmalıydım. Halkla birlikte yürümek 
benim anlayışımdır.” dedi.

SDÜ ile bir gönül bağı oluşturduklarını 
vurgulayan Prof. Dr. Aşkın, “Sayın Rektö-
rümüzle geçtiğimiz senelerde yapılan ba-
şarılı çalışmalar neticesinde bir araya gel-
miştik. Daha önce de Cumhurbaşkanlığı 
Senfoni Orkestrası ile konserler verdik bu 
güzel kentimizde. Isparta sadece ülkemiz 

açısından değil dünyaya açılan penceresiy-
le önemli bir şehrimizdir. Bu şehrin kültür 
ve sanat ürünleriyle de taçlanması, kül-
tür-sanatın dünyaya açılan pencerede öncü 
rolü üstlenmesi sayesinde layık olacağı yere 
geleceğini inanıyorum.” diye konuştu.

Prof. Dr. Cihat Aşkın’a
“Toplumsal Katkı Ödülü” verildi
Türk keman okulunun uluslararası temsilcisi olarak tanınan, Kuzey-Güney Amerika, Avrupa, Asya ve 
Afrika’da resitaller ve konserler veren ülkemizin keman ekolü temsilcisi Prof. Dr. Cihat Aşkın, üniversi-
temize konuk oldu. Prof. Dr. M. Lütfü Çakmakçı Kültür Merkezi’nde hayranları ile buluşan Prof. Dr. Aş-
kın’a Üniversitemiz Güzel Sanatlar Fakültesi tarafından “Toplumsal Katkı Ödülü” takdim edildi.

Prof. Dr. Engin Arık ve 
Bilim Şehitleri Anıldı
İstanbul – Isparta seferini yapan yolcu uçağının 
Keçiborlu Tünektepe mevkiinde düşmesiyle 
meydana gelen kazada hayatını kaybeden bilim 
insanları Prof. Dr. Engin Arık, Prof. Dr. Fatma 
Şenel Boydağ, Doç. Dr. İskender Hikmet, Arş. 
Gör. Özgen Berkol Doğan, Arş. Gör. Mustafa Fi-
dan ve Engin Abat için anma töreni düzenlendi.  
Üniversitemiz Fen Edebiyat Fakültesi tarafın-
dan Doğu Yerleşkesi Prof. Dr. Engin Arık ve Bi-
lim Şehitleri Anıtı önünde düzenlenen törende, 
30 Kasım 2007 tarihinde meydana gelen elim 
uçak kazasında kaybettiğimiz bilim insanları 
saygı ile anıldı.
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Havacılık denince ilk akla ge-
len uçakla yolcu taşımak olsa 
da özellikle havacılık yöne-

timi göz önüne alındığında içinde 
kargo taşımacılığı, sigortacılık, mete-
oroloji, güvenlik ve hatta eğlence sek-
törünün olduğu pek çok çalışma alanı 
söz konusudur. 

2019-2020 Eğitim Öğretim Yılı’nda 
40 öğrencisi ile eğitime başlayan Ha-
vacılık Yönetimi Bölümü, iyi yetiştiril-
miş ve çağın gereksinimlerine adapte 
olmuş bireyleri sektöre kazandırmayı 
amaçlıyor. Bu bölümdeki ana hedefle-
rinin; sektörün ihtiyaç duyduğu aktif, 
kaliteli ve donanımlı bireyler yetiş-
tirmek olduğunun altını çizen Sivil 
Havacılık Yüksekokulu Müdürü Dr. 
Öğr. Üyesi Ahmet Songur: “Bölümü-

müzde havaalanı planlaması, tasarımı 
ve yönetimi, havayolu ve hava taşı-
macılığı yönetimi konularına odakla-
nan, mezunlarını havacılık yönetimi 
kariyerine hazırlayacak kapsamlı ve 
çok yönlü bir eğitim uygulayacağız. 
Öğrencilerimiz bu bölümden mezun 
olduklarında mesleki yeterlilik bağ-
lamında yetkin bireyler olacaklar.” 
dedi. 

Keçiborlu Sivil Havacılık Yükse-
kokulu’nun Isparta Süleyman Demi-
rel Havalimanı’na yakınlığının önem-
li bir avantaj olduğunu dile getiren 
Songur: “İş yoğunluğu fazla olan di-
ğer havalimanlarının aksine öğrenci-
lerimiz burada uygulamalı eğitimin 
içinde olacaklar ve ve belli noktalar-
da çalışma ortamına dahil olacaklar. 

Bu durum bölümümüzü diğer eğitim 
kurumlarının önüne taşıyor.” diye be-
lirtti. 

Yüksekokuldaki Uçak Gövde-Mo-
tor Bakım Bölümü’nde hava araçları-
nın güvenilirliği ve sağlıklı çalışması 
eğitimi, Havacılık Elektrik-Elektroniği 
Bölümü’nde hava araçlarının elektro-
nik ve elektriksel donanımlarının ba-
kımı; Havacılık Yönetimi Bölümü’nde 
ise hava araçlarının hizmete devamı-
nın sağlanması ve yer hizmetlerinin 
işletilmesi eğitimi verilecek. Ayrıca 
eğitimlerde ilgili yönetmelikler çerçe-
vesinde; uçak, helikopter gibi nitelikli 
ve üst düzey hava araçlarının ulusla-
rarası standartlara uygun şekilde hiz-
mete devam etmelerinin sağlanması 
çerçevesinde faaliyetler yürütülecek.

Havacılık:
Kapsamlı
ve çok 
yönlü 
bir iş
Havacılık denince 
ilk akla gelen uçak-
la yolcu taşımak 
olsa da özellikle ha-
vacılık yönetimi göz 
önüne alındığında 
içinde kargo taşı-
macılığı, sigortacılık, 
meteoroloji, güven-
lik ve hatta eğlence 
sektörünün olduğu 
pek çok çalışma ala-
nı söz konusudur.

Dr. Öğr. Üyesi Ahmet Songur
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Amaç Türkiye’nin biyolojik
zenginliklerine sahip çıkmak
SDÜ Su enstitüsü ile Tarım ve Orman 

Bakanlığı, Su Yönetimi Genel Müdürlüğü 
arasında imzalanan iş birliği protokolü ile 
kurulan Türkiye Sucul Canlılar Müzesi, 
ülkemizin ilk sucul canlılar müzesidir. Bu 
müze ile Türkiye’nin biyolojik zenginlik-
lerine sahip çıkmak ve sucul ekosistemin 
ortaya çıkarılmasıyla birlikte sürdürülebi-
lirliğinin sağlanması amaçlanıyor. 

Hem müze hem laboratuvar
Su Enstitüsüne tahsis edilen müze bina-

sı iki kattan oluşuyor. Binanın alt katında 
örneklerin saklanacağı ve sergiye hazırla-
nacağı ve örnekler üzerinde uzmanların 
incelemeler yapabileceği laboratuvar bu-
lunuyor. Üst katında ise müze ve sergi sa-
lonunun yanı sıra mikro canlı örneklerinin 
mikroskop altında incelenebileceği ve aynı 
zamanda ofis olarak kullanılabilen bir oda 
yer alıyor. Bu projenin gerçekleştirilmesin-
de, Su Enstitüsü tarafından mimar, grafik 
tasarım uzmanı, hidrobiyoloji ve su ürünle-
ri uzmanları ile birlikte müzecilik alanında 
uzman akademisyenlerin yer aldığı ‘Müze 
Danışma Kurulu’’ kurulmuş, bu kurul üye-
leri tüm aşamalarda aktif olarak rol almış. 
Hazırlanan projenin giderlerinin finansma-
nı SDÜ bütçesinden karşılanmış.

Önce tür teşhisi sonra sergi
Yapılan protokol gereğince Su Yönetimi 

Genel Müdürlüğü tarafından Türkiye’nin 
farklı havzalarında yaptırılan çalışmalar ile 
elde edilen sucul canlı örnekleri yükleni-
ci firma tarafından enstitüye gönderiliyor. 
Enstitüye getirilen her bir örnek kayıt altına 
alınıyor ve uzmanlar tarafından tür teşhis-
leri tekrar kontrol edilerek teşhisi yapılma-
mış olan örnekler teşhis işleminin ardından 
bilimsel saklama koşullarına uygun hale 
getirilerek koruma altına alıyor. Müzede 

sergilenmek üzere seçilerek ayrılan örnek-
ler ise alkol ile fikse edilmelerinin ardından 
özel sergi kavanozlarına konularak, her bi-
rinin ayrıntılı tanıtım kartlarının hazırlan-
masıyla sergileniyor. Sergilenen örneklerin 
haftalık kontrol ve bakımları uzmanlar ta-
rafından gerçekleştiriliyor

Havzalardan müzeye yolculuk
Başlangıçta SDÜ Su Enstitüsü tarafında 

yürütülen ‘TÜBİTAK – KAMAG 1007 Pro-
jesi’ kapsamında Büyük Menderes Havza-
sından elde edilen sucul canlı örnekleriyle 
müze envanteri oluşturulmaya başlanmış. 
İlerleyen zamanlarda Su Yönetimi Genel 
Müdürlüğünce ülkemizin farklı havza-

larından elde edilen örneklerin müzeye 
gönderilmesiyle müze envanterinin zen-
ginleşmesi sağlanıyor. Yürütülen projeler 
kapsamında müzeye Yeşil Irmak Havzası, 
Akarçay Havzası, Batı Akdeniz Havzası’n-
dan farklı türlerin gönderimi gerçekleştiri-
liyor. Bununla birlikte Su Yönetimi Genel 
Müdürlüğünce yürütülen ‘Ülkemize Özgü 
Su Kalitesi Ekolojik Değerlendirme Sistemi’ 
projesi kapsamında örneklenen sucul canlı 
örnekleri ile ‘ Türkiye’de Referans İzleme 
Ağı’ projesi kapsamında Gediz, Kuzey Ege, 
Küçük Menderes, Antalya, Batı Akdeniz, 
Büyük Menderes, Konya ve Susurluk hav-
zalarında örneklenen fitoplankton, fitoben-
toz, makrofit, makro alg, makro omurgasız 
balık örnekleri de aralıklarla müzeye gön-
derilmeye devam ediyor.  

1364 sucul canlı örneği ve daha fazlası
Mevcut durumda müze envanterinde Su 

Yönetim Genel Müdürlüğü tarafından gön-
derilen farklı havzalara ait örneklerin yanı 
sıra SDÜ Su Enstitüsü ve ISUBÜ Su Ürün-
leri Fakültesi öğretim üyelerinin akademik 
çalışmalarından elde ettikleri örneklerde 
bulunuyor. Gelecekte yapılacak çalışmalar-
la birlikte müze envanterinin her geçen gün 
daha da gelişeceği, çok daha özel ve farklı 
türün sergilenebileceği öngörülüyor. Hali-
hazırda farklı havzalardan toplanmış 621 
adet makrofit, 499 adet makro omurgasız, 

129 adet balık, 62 adet makro alg örneği ile 
birlikte fitobentoz da saptanan 53 farklı tür 
diatom örneği müzede sergileniyor. Ayrıca 
uzmanlar tarafından incelemelerin yapıla-
bileceği birçok fitoplankton örneği de müze 
bünyesinde yer alıyor. Müze bünyesindeki 
mikroskop odası ve laboratuvarıyla araştır-
macıların sucul örnekler üzerinde incele-
meler yapabilmelerine de olanak sağlıyor. 
‘TÜBİTAK -  KAMAG 1007 Projesi’ kapsa-
mında enstitüye kazandırılmış olan yüksek 
görüntü kaliteli, donanımlı ve ülkemizde 
çok fazla laboratuvarda bulunmayan 1 adet 
Stereo ve 2 adet ışık mikroskobu da müze 
bünyesinde bulunuyor.

Türkiye Sucul Canlılar Müzesi 
26.04.2019 tarihinde Tarım Orman Bakan-
lığı Bakan Yardımcısı Akif Özkaldı, Ispar-
ta Valisi Ömer Seymenoğlu, SDÜ Rektörü 
Prof. Dr. İlker Hüseyin Çarıkçı, ISUBÜ Rek-
törü Halil İbrahim Diler, Su Yönetimi Genel 
Müdürü Bilal Dikmen, Su Yönetimi Genel 
Müdürlüğü personelleri ve kurum ve kuru-
luş yetkililerinin yanı sıra öğretim üyeleri-
nin katılımlarıyla SDÜ Doğu Yerleşkesinde 
bilimsel çalışmalara ve ziyarete açılmış bu-
lunuyor. 

Türkiye Sucul Canlılar 
Müzesine nasıl gidilir?
Türkiye Sucul Canlılar Müzesi, Süley-

man Demirel Üniversitesi Doğu Yerleşkesi 
sınırları içerisinden yer alıyor. ISUBÜ  Zi-
raat Fakültesi yakınında yer alan müzeye 
üniversite içerisinden yürüyerek ulaşılabi-
lir. Şahsi aracınızla veya tur aracı ile gitmek 
isterseniz ise ISUBÜ Ziraat Fakültesine gi-
den yönlendirme tabelalarını takip etme-
niz gerekiyor. Müze pazartesi ve Perşembe 
günleri Su Enstitüsünden randevu alınarak 
ziyaret edilebiliyor.

Haber: Levent Yavuz AYDIN
Fotoğraf: Halil Bektaş

Artık onların da bir müzesi var
Kurulduğu günden itibaren birçok alanda ilklere imza atan ‘ilham veren üniversite’ Süleyman Demirel 
Üniversitesi, Türkiye’nin İlk ve Tek Sucul Canlılar Müzesini de sınırları içerisinde bulunduruyor.

Milli takıma 
girmek 

için SDÜ’de 
mücadele 

verdiler
“Engelimi Değil 
Yeteneğimi Gör, 

Bir Kulvar da Bana 
Ayır’’ etkinliği 

kapsamında 
Osman Çullu 

Bedensel Engelliler 
Türkiye Yüzme 

Şampiyonası ve 
Milli  Takım Seçme-

leri SDÜ’de yapıldı

Koordinatörlüğünü Süleyman 
Demirel Üniversitesi’nin yap-
tığı, Türkiye Ulusal Ajansı ta-

rafından desteklenen, Erasmus Stratejik 
Ortaklık Yetişkin Eğitimi projesi kapsa-
mında “Engelimi Değil Yeteneğimi Gör, 
Bir Kulvar da Bana Ayır’’ etkinliği, SDÜ 
29 Ekim Olimpik Yüzme Havuzu’nda ger-
çekleşmişti. Projenin bir diğer etkinliği ise 
Osman Çullu Bedensel Engelliler Türkiye 
Yüzme Şampiyonası ve Milli Takım seç-
meleri oldu. Etkinliğe milli sporcularımız 
Sümeyye Boyacı, Sevilay Öztürk, Beytullah 
Eroğlu ve Türkiye’nin çeşitli bölgelerinden 
gelen 150 sporcu katıldı. 

SDÜ 29 Ekim Olimpik Yüzme Havu-
zunda gerçekleştirilen etkinliğe, Isparta 
Valisi Ömer Seymenoğlu, Isparta Beledi-
ye Başkan Yardımcısı Uğur Büyükçulcu, 
SDÜ Rektörü Prof. Dr. İlker Hüseyin 
Çarıkçı, Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Mehmet Saltan, Gençlik ve Spor İl 
Müdürü Murat Gevrek ve Türkiye 
Bedensel Engelliler Spor Federasyo-
nu Başkanı Arif Ümit Uztürk’ün yanı 
sıra antrenörler, sporcuların aileleri 
ve izleyiciler katıldı.

Etkinliğin açılış konuşmasını Tür-
kiye Bedensel Engelliler Spor Fede-
rasyonu Başkanın Arif Ümit Öztürk 
yaptı. Başkan Arif Ümit Uztürk, ko-
nuşmasına, yaşamını engelli gençlere 

adayan, birçok engelli bireyi yetiştiren ve 
yakın zamanda hayata veda eden Osman 
Çullu’yu saygı ve rahmetle anarak başla-
dı. Başkan Uztürk, sözlerinin devamın-
da,  milli takım seçmelerinin de yapıldığı 
Osman Çullu Bedensel Engelliler Türkiye 
Yüzme Şampiyonası’nın düzenlenmesine 
katkı sağlayanlara teşekkür etti. Uztürk; 
Organizasyonda, 2020’de yapılacak Avru-
pa Şampiyonası için sporcu seçeceklerini 
belirterek, “Bizim açımızdan da katılımı 
yüksek ve verimli bir organizasyon olacak. 
Anadolu’nun diğer illerinde de bu etkinli-
ğin yayılması gerekiyor. Ülkemizde özel-
likle yeni ve genç sporcular mevcut. Bizim 
en büyük kazanımımız da bu gençlerimiz-
dir’’ diyerek sözlerini noktaladı.

SDÜ Rektörü Prof. Dr. İlker Hüseyin 
Çarıkçı ise konuşmasında üniversite olarak 

değerli yüzücüleri ağırlamaktan duyduk-
ları mutluluğunu dile getirdi.

Etkinlikte Merhum Yüzme Antrenörü 
Osman Çullu’nun eşi Şenay Çullu’da bir 
konuşma yaptı. Şenay Çullu sözlerine eşi-
ni anarak başladı. Eşinin engelliler ve aile-
leri için bir umut olduğunu, onların neler 
yapabileceklerini gösterdiğini  ifade eden 
ve  Antrenör Osman Çullu’nun yaşamını 
engellilere adadığını ve ölünceye kadar da 
vatanı için çalışmaya devam ettiğinin altı-
nı çizen Şenay Çullu; “Eşim Osman Çullu 
Kahramanmaraş’ta tüm imkânsızlıklara 
rağmen olağanüstü çalışmaları sonucun-
da çok sayıda engelli sporcu yetiştiren ve 
onları Milli Takım seviyesine ulaştıran bir 
antrenördü’’ dedi. Şenay Çullu, eşinin Tür-
kiye tarihinde ilkleri yaşatan bir antrenör 
olduğunu, Beytullah Eroğlu gibi bir şam-

piyon sporcuyu yetiştirdiğini, Sevilay 
Öztürk`ü de dünya şampiyonasına ha-
zırladığını ifade etti. Şenay Çullu sözle-
rini etkinliğin düzenlenmesinde emeği 
geçenlere duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek sonlandırdı.

Konuşmaların ardından Osman 
Çullu Bedensel Engelliler Türkiye Yüz-
me Şampiyonası ve Milli Takım Seçme-
lerinde emeği geçenlere plaketlerinin, 
dereceye giren sporculara ödüllerinin 
takdim edilmesiyle etkinlik sona erdi. 

Haber Fotoğraf: Atike Camgöz
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